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Kommunstyrelsens protokoll

Plats och tid Nils/Holger, kommunhuset i Skurup, 2024-05-21, kl. 08.30

Beslutande Johan Bolinder (M), Ordförande
Nicklas Olsson (M)
Andreas Oskarsson (M)
Claes Lind (M)
Lars Nyström (SD), 1:e vice ordförande
Arne Nilsson (SD)
Niklas Sjöberg (SD)
Magnus Alm (S), justerare
Lena Axelsson (S), 2:e vice ordförande
Roland Hansson (S)
Jörgen Sjöslätt (C)
Therese Nilsson (L)
Francisca Kertzscher Schwencke (V)

Närvarande ersättare Loubna Stensåker-Göransson (M)
Barbara Åberg (SD)
Yvonne K Nilsson (S)
Solbritt Lundgren (C)

Övriga närvarande Charlotte Rosenlund Sjövall, tf kanslichef/kommundirektör
Matilda Ramsten, nämndsekreterare
Christina Telléz Tönnberg, säkerhetssamordnare
Patrik Oksanen, föreläsare
Emilie Andersson Nordling, informationssäkerhetssamordnare
John Eliasson, föreläsare

Justerade paragrafer § 71–93

Justering Protokollet har justerats digitalt.
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Mötets ärendenummer

KS 2024.16

Ärenden vid dagens sammanträde Sida

KS § 71 Omvärldsföreläsning 3

KS § 72 Information från kommundirektören 4

KS § 73 Information från utskotten 5

KS § 74 Budget 2025 med plan för 2026 och 2027 6

KS § 75 Svar på e-förslag om den gula vänskapsbänken 9

KS § 76 Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca Huremovic (S) gällande fler 
laddstolpar 11

KS § 77 Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca Huremovic (S) gällande 
utökning av på/avstigningsplatser vid stationen i Skurup 13

KS § 78 Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca Huremovic (S) gällande 
förlängning av pendlarparkering vid järnvägen i Skurup 15

KS § 79 Svar på motion från Lena Axelsson (S) om att tillsätta en utredning gällande 
infrastrukturproblem Svaneholms allé 17

KS § 80 Belysningspolicy för Skurups kommun från och med 2024 19

KS § 81 Utveckling och inriktning för Nils Holgersson Utbildningscentrum på lång och 
kort sikt - återremitterat ärende 21

KS § 82 Tilläggsavtal till exploateringsavtal Saritslöv 1:5 26

KS § 83 Investeringsstöd/bidrag för tillgänglighetsanpassning av Pilevallen - Skurups 
Scoutkår 28

KS § 84 Prövning av kommunala bolag enligt 6 kap 9 § kommunallagen 30

KS § 85 Redovisning av inventering av grönytor 32

KS § 86 Riktlinje för trygg och säker skola baserad på beslut om åtgärdspaket för trygghet 
och studiero i Skurups skolor 34

KS § 87 Revidering riktlinje för skolpliktsbevakning 36

KS § 88 Försäljning av verksamhetsmark, del av Skurup 51:33 och del av Saritslöv 6:17 38

KS § 89 Svar på initiativ från Solbritt Lundgren (C) om att teckna samarbetsavtal med 
föreningen Freezonen, kvinno- tjej- och brottsofferjour 40

KS § 90 Förslag till Kommunstyrelsens planering för lokalförsörjning 42

KS § 91 Anmälningsärenden 44

KS § 92 Anmälan av delegationsbeslut 45

KS § 93 Anmälan av protokoll från bolag och utskott 46
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KS § 71 Omvärldsföreläsning

Kommunstyrelsens beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Patrik Oksanen, säkerhetspolitisk expert, informerar om det 
säkerhetspolitiska läget.
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KS § 72 Information från kommundirektören

Kommunstyrelsens beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Christina Telléz Tönnberg, säkerhet- och beredskapssamordnare, och Emilie
Andersson Nordling, informationssäkerhetssamordnare, informerar om 
säkerhetsenhetens arbete.

John Eliasson, Kärnfull Next, informerar om sin verksamhet.

Charlotte Rosenlund Sjövall, tf kommundirektör, informerar om aktuella 
frågor inom kommunledningen.
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KS § 73 Information från utskotten

Kommunstyrelsens beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Socialnämndsutskottet

LSS-boendet, förfrågningsunderlaget. Internt fokus inom hemtjänsten.

Skol- och utbildningsutskottet

Avtalet med Hermods avslutas 2025.

Samhällsbyggnadsutskottet

Inget att informera om idag.

Personalutskottet

Lönerevision, radikalisering
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KS § 74 Budget 2025 med plan för 2026 och 2027
Ärendenummer KS 2024.42

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsens föreslår:

Budgetförslag från Moderaterna, Kristdemokraternas Sverigedemokraterna 
utgör huvudförslag.

Budgetförslag från Socialdemokraternas utgör alternativförslag 1.

Budgetförslag från Centerpartiet, Liberalerna, Kommunens väl utgör 
alternativförslag 2.

Budgetförslag från Vänsterpartiet utgör alternativförslag 3.

Sammanfattning av ärendet

De kommunala verksamheterna ska drivas enligt principerna om 
målstyrning och delegation. Kommunfullmäktige har antagit ett flertal 
måldokument och planer, som är styrande för verksamhetens bedrivande.

De förtroendevaldas uppgift är att ange verksamheternas mål, prioritering, 
omfattning och kvalitet samt att utvärdera pågående verksamheter.

Budgetarbetet bygger därmed på en decentralisering av ansvar och 
befogenheter och den ekonomistyrmodell som används, har successivt 
anpassats till kommunens förutsättningar.

Ett övergripande mål för budgetåret är en budget i balans. Kommunens 
budget fördelas på verksamhetsramar vilka fastställts av 
kommunfullmäktige. Omfördelning av budgetramar mellan förvaltningarna 
får inte göras utan kommunfullmäktiges godkännande. Intäkter från 
verksamhet tillfaller respektive verksamhet (nettobudget).

Budget 2025 med flerårsplan för 2026 och 2027

Budgeten för Skurups kommun är upprättad i enlighet med de riktlinjer som
antagits för god ekonomisk hushållning. Två av de tre finansiella mål för 
god ekonomisk hushållning som beslutas bör uppnås utifrån 
förutsättningarna i budgeten. 

Verksamhetens ramtilldelning utgår från 2024 års nivå, inklusive 
kompletteringsbudget.

Fördelade investeringsmedel överstiger det fastställda utrymme som baseras
på kommunens finansiella mål för investeringar. Finansiering av 
investeringar 2025–2027 kräver en utökad låneram. För 2025 års 
investeringar föreslås låneramen höjas med 140,0 mkr.

För att kunna uppfylla de finansiella målen för Skurups kommun, krävs en 
god verksamhets- och ekonomistyrning med fokus på en aktiv uppföljning 
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för att parera förändringar i budgetförutsättningarna. Ett extra fokus 
kommer under perioden läggas på att följa upp förvaltningarnas prognoser 
och budgetföljsamhet för att säkerställa en god ekonomistyrning i 
verksamheten.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse KS.2042.42 daterad 2024-05-17.
Budget 2025 med flerårsplan 2026–2027.
Förslag Avgifter Skurups kommun 2025.
Förslag VA-taxa Skurups kommun 2025.
Förslag Taxa för Myndighetsnämnden för miljö och byggnad 2025.
C, L, KV Missiv Budget för Skurups Kommun 2025.
C, L, KV Budget Verksamhetsramar 2025–2027.
C, L, KV Budget Investeringsramar 2025–2027.
M, KD, SD Missiv budget 2025 med plan för 2026–27.
M, KD, SD Budget Verksamhetsramar 2025–2027.
M, KD, SD Budget Investeringsramar 2025–2027.
Socialdemokraterna Missiv Budget 2025 med plan för 2026–2027.
Socialdemokraterna Budget Verksamhetsramar 2025–2027.
Socialdemokraterna Budget Investeringsramar 2025–2027.
Vänsterpartiet Missiv Budget 2025 med plan 2026–2027.
Vänsterpartiet Budget Verksamhetsramar 2025–2027.
Vänsterpartiet Budget Investeringsramar 2025–2027.

Förvaltningens förslag till beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta enligt följande;

· Att skattesatsen för kommunalskatt år 2025 ska vara oförändrad, dvs
20,42 kr.

· Att driftbudget för år 2025 godkänns, inkluderande nettoramar, 
resultatbudget, balansbudget och kassaflödesbudget. 

· Att investeringsbudget år 2025–2027 godkänns.
· Att ekonomisk plan för åren 2026 och 2027 godkänns.
· Att förslag avgifter Skurups kommun 2025, förslag taxa för 

Myndighetsnämnden för miljö och byggnad 2025 och förslag VA-
taxa 2025 godkänns efter justering utifrån anvisningar i budget 2025 
med flerårsplan för 2026 och 2027. 

· Att anta en utökad låneram med 140,0 mkr i enlighet med anförd 
investeringsbudget, och därmed en ny total låneram omfattande 
totalt 810,0 mkr.

Förslag till beslut under sammanträdet

Johan Bolinder (M) yrkar bifall till budgetförslag från Moderaterna, 
Kristdemokraternas Sverigedemokraterna
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Lars Nyström (SD) yrkar bifall till budgetförslag från Moderaterna, 
Kristdemokraternas Sverigedemokraterna

Lena Axelsson (S) yrkar bifall till budgetförslag från Socialdemokraterna. 

Jörgen Sjöslätt (C) yrkar bifall till budgetförslag från Centerpartiet, 
Liberalerna, Kommunens väl.

Francisca Kertzscher Schwencke (V) yrkar bifall till budgetförslag från 
Vänsterpartiet.

Therese Nilsson (L) yrkar bifall til budgetförslag från Centerpartiet, 
Liberalerna, Kommunens väl.

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på vad som ska utgöra huvudförslag 
respektive alternativförslag till kommunfullmäktige och finner att 
kommunstyrelsen beslutar följande:

Budgetförslag från Moderaterna, Kristdemokraternas Sverigedemokraterna 
utgör huvudförslag.

Budgetförslag från Socialdemokraternas utgör alternativförslag 1.

Budgetförslag från Centerpartiet, Liberalerna, Kommunens väl utgör 
alternativförslag 2.

Budgetförslag från Vänsterpartiet utgör alternativförslag 3.

Beslutet skickas till

Ekonomienheten 
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KS § 75 Svar på e-förslag om den gula vänskapsbänken
Ärendenummer KS 2023.1148

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets 
förslag.

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå e-
förslaget. 

Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla e-
förslaget. 

Sammanfattning av ärendet

Ett e-förslag föreslår att gula vänskapsbänkar skall placeras ut i kommunen. 
Tanken med dessa bänkar är att om man ser någon sitta på en gul bänk kan 
man som medmänniska gå fram och fråga om de vill prata en stund. Detta i 
syfte för att minska den psykiska ohälsan och kanske motverka suicid.

Förvaltningen gör bedömningen att om det beslutas att placera ut 
vänskapsbänkar, är det lämpligt att börja med två stycken i Skurups tätort, 
som exempel kan nämnas att Sjöbo har två bänkar i dagsläget som placerats 
i centrala Sjöbo. Beroende på hur dessa två första bänkar mottages och 
används, kan antalet utökas så att samtliga tätorter har minst en bänk. 
Lämplig placering är på allmän platsmark i centrala Skurups tätort. 
Kostnaden för två bänkar uppskattas till 40.000 kr vilket kan tas inom 
befintlig investeringsbudget.  

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.
E-förslag, daterat 2023-06-16.
Presentation av gula bänkarna, daterad 2023-05-31.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §14):

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå e-
förslaget. 

Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla e-
förslaget. 
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Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förlag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Dick Johansson, förvaltningschef.
Peter Dahl, kommunteknikchef.
Corfitz Nelsson, samordnare.
Anton Lanz, driftledare.
Serviceförvaltningen.
Förslagsställaren.
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KS § 76 Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca 
Huremovic (S) gällande fler laddstolpar
Ärendenummer KS 2023.1536

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets 
förslag.

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Sammanfattning av ärendet

Motionen efterlyser:

· Att kommunen tar fram planer för ökning av antalet laddplatser i 
Skurup. 

· Att kommunen tar fram planer för laddstolpar vid 
pendlarparkeringen i Rydsgård. 

· Att förhöra sig med privata aktörer som har ett intresse av att ta sig 
an uppdraget. 

Förvaltningen ser ett antal utmaningar med motionens att-satser: 

· Förvaltningen bedömer inte att anläggandet av laddplatser är en 
kommunal angelägenhet. 

· Möjligheten att upplåta allmän plats är starkt begränsad enligt lag. 
· Laddplatser på pendlarparkeringar har en begränsad omsättning av 

fordon som kan ladda då fordon typiskt parkeras 8-10 timmar per 
dag på samma plats. 

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.
Motion daterad 2023-11-27.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsutskottet 2024-03-19 SBU §15:

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag
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Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förlag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Serviceförvaltningen.
Dick Johansson, förvaltningschef.
Corfitz Nelsson, samordnare.
Thomas Björby, trafikhandläggare.
Mirza Huremovic (S).
Madeleine Möller (S).
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KS § 77 Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca 
Huremovic (S) gällande utökning av 
på/avstigningsplatser vid stationen i Skurup
Ärendenummer KS 2023.1538

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets 
förslag.

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Sammanfattning av ärendet

Motionen efterlyser fler platser för på- och avstigning vid Skurups station.  

Förvaltningen kan konstatera att det idag finns åtskilliga möjligheter att 
stanna eller parkera i omedelbar närhet till Skurups station: 

· En på- avstigningsplats utmed Järnvägsgatan med plats för 3-4 
fordon. 

· En 15-minuters parkeringsplats utmed Järnvägsgatan med plats för 2
fordon. 

· Gatuparkering utmed stora delar av Järnvägsgatan, tillåter 24 
timmars parkering samt på skyltad sträcka 3-timmars parkering. 

· En på- avstigningsplats utmed Fabriksgatan med plats för 3-4 
fordon.  

· En 15-minuters parkeringsplats utmed Fabriksgatan med plats för 3 
fordon. 

· Samlad parkering på Gamla Fabriksgatan, 5 platser samt en 
parkering för rörelsehindrade, parkering tillåten två timmar. 

· Gatuparkering på Gamla Fabriksgatan med plats för 6 fordon, 
parkering tillåten 3 timmar under dagtid. 

· Pendlarparkeringar. 
· Utöver de drygt 230 pendlarparkeringsplatserna, finns det ytterligare

cirka 40 platser i omedelbar närhet till stationen. Det finns även 
möjlighet att stanna för av- och påstigning på Fabriksgatan under 
förutsättning att man inte i onödan hindrar eller stör annan trafik.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.
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Motion daterad 2023-11-27.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsutskottet 2024-03-19 SBU §16:

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå 
motionen. 

Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förlag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Dick Johansson, förvaltningschef
Corfitz Nelsson, samordnare
Thomas Björby, trafikhandläggare
Serviceförvaltningen
Madeleine Möller (S) 
Mirza Huremovic (S)
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KS § 78 Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca 
Huremovic (S) gällande förlängning av 
pendlarparkering vid järnvägen i Skurup
Ärendenummer KS 2023.1537

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets 
förslag.

Samhällsbyggnadsutskottet beslutar att föreslå kommunfullmäktige att 
motionen skall anses vara besvarad. 

Sammanfattning av ärendet

Motionen efterlyser: 

· Att framtagande av planer för utökning av pendlarparkeringen sätts 
igång snarast. 

· Att genomföra en utökning av pendlarparkeringen. 

Förvaltningen delar motionens syn att det är nödvändigt att utöka antalet 
pendlarparkeringar. Förvaltningen har planerat detta under 2023 och i 2024 
års budget är investeringsmedel avsatta för denna åtgärd som beräknas ge 
30-32 nya parkeringsplatser. Inom kommande detaljplan för Göte 8 m.fl. 
planeras för ytterligare 20 pendlarparkeringar. Vidare förs det dialog med 
ägarna till f.d. Jackon om eventuellt förvärv av marken utanför deras 
staketet längs Järnvägsgatan. Detta kan skapa fler parkeringsplatser på sikt. 
Utöver pendlarparkeringar för personbil, har även antalet platser för cykel 
runt stationen utökats kraftigt i syfte att få fler av de som har möjlighet att 
välja cykel för transport till stationen. Detta frigör parkeringsplatser.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.
Motion daterad 2023-11-27.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §17):

Samhällsbyggnadsutskottet beslutar att föreslå kommunfullmäktige att 
motionen skall anses vara besvarad. 

Beslutsgång

Ordföranden ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottets förslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Serviceförvaltningen.
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Dick Johansson, förvaltningschef.
Corfitz Nelsson, samordnare.
Thomas Björby, trafikhandläggare.
Mirza Huremovic (S).
Madeleine Möller (S).
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KS § 79 Svar på motion från Lena Axelsson (S) om att tillsätta 
en utredning gällande infrastrukturproblem 
Svaneholms allé
Ärendenummer KS 2023.1123

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets 
förslag.

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att motionen skall 
anses vara besvarad. 

Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Sammanfattning av ärendet

Lena Axelsson (S) yrkar i en motion att kommunen omgående tillsätter en 
utredning gällande infrastrukturproblemen mellan Handelsområdet och 
Industriområdet vid Svaneholms Allé, som kan generera lösningar och 
förbättra möjligheterna till bättre förståelse i dialogen med Trafikverket.  

Utredning av åtgärder på kort sikt (förbättring av utfarten från Svaneholms 
Allé mot 714) pågår sedan juni 2023 på förvaltningen. Denna förväntas 
göras inom befintlig ram och vara klar kvartal 3 2024.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-12.
Motion daterad 2023-09-11.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §18):

Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag
Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att motionen skall 
anses vara besvarad. 
Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag
Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen. 

Beslutsgång

Ordföranden ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottets förslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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Beslutet skickas till

Serviceförvaltningen.
Dick Johansson, förvaltningschef.
Corfitz Nelsson, samordnare.
Thomas Björby, trafikhandläggare.
Lena Axelsson (S).
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KS § 80 Belysningspolicy för Skurups kommun från och med 
2024
Ärendenummer KS 2024.280

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen har inget att invända samhällsbyggnadsberedningens 
förslag.

Samhällsbyggnadsberedningen beslutar att föreslå kommunfullmäktige: 
Att anta reviderad belysningspolicy. 
Att upphäva gällande belysningspolicy KS 2012.734.

Sammanfattning av ärendet

Nuvarande belysningspolicy är över 10 år gammal och i starkt behov av att 
revideras. Nuvarande innehåll är inte tidsenligt och utöver revideringen av 
innehållet finns det ett behov av att reglera hanteringen av ett antal vanligen 
förekommande fall: 

· Kommunala belysningspunkter på privata fastigheter. 
· Kommunala belysningspunkter på enskilda vägar.
· Kommunala belysningspunkter på Trafikverkets vägar.

Samhällsbyggnadsberedningen beslutade 2023-06-13 (SBB §34) att ge 
serviceförvaltningen i uppdrag att revidera policyn. Detta har nu gjorts och 
policyn omfattar kortfattat: 

· Riktlinjer för var gatubelysning skall finnas. 
· Generella utformningskrav. 
· Riktlinjer för avveckling och överlåtande av belysningsanläggningar 

på privata fastighet, längs statliga vägar samt på privata fastigheter. 

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.
Policy för gatubelysning Skurup, daterad 2024-02-15.
Gällande belysningspolicy, daterad 2012-11-12, KS 2012.734.

Förvaltningens förslag till beslut

Samhällsbyggnadsberedningen föreslår kommunfullmäktige: 

Att anta reviderad belysningspolicy. 

Att upphäva gällande belysningspolicy KS 2012.734.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsberedningen (2024-04-02 SBB §18):
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Samhällsbyggnadsberedningen beslutar att föreslå kommunfullmäktige: 
Att anta reviderad belysningspolicy. 
Att upphäva gällande belysningspolicy KS 2012.734.

Beslutsgång

Ordföranden ställer proposition på samhällsbyggnadsberedningens förslag 
och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Dick Johansson, förvaltningschef.
Peter Dahl, kommunteknikchef.
Corfitz Nelsson, samordnare.
Anton Lanz, driftledare.
Serviceförvaltningen.
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KS § 81 Utveckling och inriktning för Nils Holgersson 
Utbildningscentrum på lång och kort sikt - 
återremitterat ärende
Ärendenummer KS 2023.1240

Kommunstyrelsens beslut

Huvudförslag:

Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att överlåta 
Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan huvudman och att 
jordbruksmarken exkluderas från övertagandet.

Kommunfullmäktige beslutar att ge Skurup Kommunala AB i uppdrag att 
aktivt medverka i det fortsatta arbetet och bidra till utvecklingen av Nils 
Holgerssons Utbildningscentrum.

Alternativförslag:

Kommunfullmäktige beslutar att avslå ärendet.

Reservation

Jörgen Sjöslätt (C) reserverar sig skriftligt.

Lena Axelsson (S) reserverar sig skriftligt.

Therese Nilsson (L) reserverar sig.

Francisca Kertzscher Schwencke (V) reserverar sig.

Sammanfattning av ärendet

Skol- och utbildningsutskottet fick 2023-10-09 i uppdrag att tillsätta en 
extern utredning om den framtida långsiktiga organisationen och driften av 
Nils Holgersson Utbildningscentrum.  En extern oberoende utredning skulle
utreda möjligheten att överlåta såväl gymnasieskola, introduktionsprogram, 
anpassad gymnasieskola och vuxenutbildning till en annan 
fristående huvudman. Utredningen skulle belysa frågan ur ett juridiskt, 
ekonomiskt och organisatoriskt perspektiv.  Den nya lagstiftningen om 
samverkan inom skolformerna, gällande från 2025, skulle också beaktas. 
Utredaren fick också i uppdrag att inledningsvis undersöka marknaden, dvs 
vilka huvudmän som kan vara aktuella för ett övertagande och se över 
möjligheterna att utveckla såväl skolverksamheten som annan 
sidoverksamhet med tillvaratagande av marknadspotentialen inom området. 

Skolutskottet återkom sedermera till kommunstyrelsen då utskottet ansåg 
sig sakna finansiering för att genomföra arbetet. Kommunstyrelsen fattade 
2023-11-28 beslut om finansiering av arbetet inom kommunstyrelsens 
anslag för egen disposition, vilket innebär att utredningsuppdraget flyttas 
från skol- och utbildningsutskottet till kommunstyrelsen. Uppdraget gavs till
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kommunövergripande stab att genomföra den inledande utredningen av 
marknaden.

Med anledning av denna konstateras det att det i nuläget finns intressenter 
som potentiella nya huvudmän. 

Nu pågår en fördjupad marknadsanalys och dialog med intressenter. En 
intern arbetsgrupp, som leds av kommunövergripande staben, tar fram 
underlag för den fördjupade dialogen och för de externa parterna. Nästa fas 
är att involvera en extern part för att utreda legala förhållanden i detalj och 
upprätta förslag på avtal, medan det på övergripande nivå kan konstateras 
vara principiellt möjligt att överlåta verksamheten till annan huvudman. En 
eventuell överlåtelse kan organisatoriskt ske på olika sätt men bedöms 
initialt vara av karaktären verksamhetsövergång.

Kommunstyrelsen beslutade 2024-03-12 att ge kommundirektören och 
kansliet i uppdrag att fördjupa dialogen med identifierade potentiella 
huvudmän.

Kommunfullmäktige beslutade 2024-03-25 att återremittera ärendet som en 
minoritetsåterremiss med motiveringarna: 

· utredningen ska kompletteras med en ekonomisk konsekvensanalys 
och redovisning av den externa utredaren samt

· utreda de ekonomiska konsekvenserna av att ett antal intressenter 
handplockas i stället för att genomföra en offentlig upphandling.

Just nu utreds marknadsförhållanden och dialog pågår med potentiella 
intressenter. Redovisning av den ekonomiska konsekvensanalysen sker i 
samband med beslut om ett eventuellt överlåtande.

Eftersom kommunen i de fall en skolverksamhet överlåts inte ska vara 
huvudman för verksamheten så gäller inte Lagen om offentlig upphandling 
(LOU). Kommunen köper ingenting, det är inte fråga om köp av tjänst. 
Friskolesystemet anses ligga utanför LOU då det bygger på en 
offentligrättslig lagstiftning och ett bidragssystem. Eftersom det inte är fråga
om upphandling finns inget krav enligt den lagstiftningen på 
anbudsförfarande. Eftersom LOU inte gäller finns det inte heller något krav 
på att ge information till näringslivet om vilka affärsmöjligheter som 
kommunen kan erbjuda för att på så sätt öka tillgången på presumtiva 
intressenter. Eftersom det är fråga om bidragsfinansierad verksamhet är 
kommunen enligt denna lagstiftning inte skyldig att sondera terrängen, 
undersöka marknaden och bjuda ut verksamheten på marknaden som kan 
finnas för skolverksamhet eller skollokaler.

Vid en eventuell överlåtelse genomförs en oberoende marknadsvärdering av
de tillgångar som ska avyttras, alltså blir den ekonomiska transaktionen inte 
möjlig att påverka. 

Assently: 3df9a7c1ff6eabb72eaa026a1994cf0684803fadcbc06c3228e02038e6fc2f5005a7f7d029e4f3aa47ddb31ed027c663da69a26ed5a1f6875874e759682215eb



Instans

Kommunstyrelsen

Dokumenttyp

Protokoll
Mötesdatum

2024-05-21

Sida

23 (46)

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-05-06.
Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-09.
Tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-13.
Skrivelse NHUC.

Förvaltningens förslag till beslut

Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att överlåta 
Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan huvudman och att 
jordbruksmarken exkluderas från övertagandet.

Kommunfullmäktige beslutar att ge Skurup Kommunala AB i uppdrag att 
aktivt medverka i det fortsatta arbetet och bidra till utvecklingen av Nils 
Holgerssons Utbildningscentrum.

Tidigare behandling

Kommunfullmäktige (2024-03-25 KF §30):

Kommunfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras som en 
minoritetsåterremiss med motiveringarna:
· utredningen ska kompletteras med en ekonomisk konsekvensanalys och 
redovisning av den externa utredaren samt 
· utreda de ekonomiska konsekvenserna av att ett antal intressenter 
handplockas i stället för att genomföra en offentlig upphandling.

Kommunstyrelsen (2024-03-12 KS §22):

Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att överlåta 
Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan huvudman och att 
jordbruksmarken exkluderas från övertagandet.

Kommunfullmäktige beslutar att ge Skurup Kommunala AB i uppdrag att 
aktivt medverka i det fortsatta arbetet och bidra till utvecklingen av Nils 
Holgerssons Utbildningscentrum.

Kommunstyrelsen (2023-11-28 KS §228):

Utredningen finansieras inom kommunstyrelsens anslag för egen 
disposition.
Skol- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att omdisponera beslutade 
investeringsanslag för Nils Holgersson Utbildningscentrum avseende år 
2023 och 2024 för att genomföra nybyggnation av skärmtak för ny placering
av igloos för kalvar och ny dräneringsplatta för 
växtskyddspåfyllningsspruta, i enlighet med gällande krav. Detta ska 
regleras i kompletteringsbudget 2024.

Skol- och utbildningsutskott (2023-10-09 SUU §70):

Skol- och utbildningsutskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen att:
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Skol- och utbildningsutskottet ges i uppdrag att tillsätta en extern utredning 
om den framtida långsiktiga organisationen och driften av Nils Holgersson 
Utbildningscentrum. Utredningen ska belysa frågan ur ett juridiskt, 
ekonomiskt och organisatoriskt perspektiv. Den nya lagstiftningen om 
samverkan inom skolformerna, gällande från 2025, ska också beaktas.
Utredaren får också i uppdrag att undersöka vilka huvudmän som kan vara 
aktuella för ett övertagande och se över möjligheterna att utveckla såväl 
skolverksamheten som annan sidoverksamhet med tillvaratagande av 
marknadspotentialen inom området. Utredningen bör vara klar 1 juli 2024 
och finansieras inom kommunstyrelsens anslag för egen disposition.
På kort sikt får Skol- och utbildningsförvaltningen i uppdrag att 
omdisponera beslutade investeringsanslag för Nils Holgersson 
Utbildningscentrum avseende år 2023 och 2024 för att genomföra 
nybyggnation av skärmtak för ny placering av igloos för kalvar och ny 
dräneringsplatta för växtskyddspåfyllningsspruta, i enlighet med gällande 
krav. 

Förslag till beslut under sammanträdet

Johan Bolinder (M) och Nicklas Sjöberg (SD) yrkar bifall till förvaltningens
förslag.

Jörgen Sjöslätt (C) yrkar i första hand på återremiss med motivering 
"Återremiss till förvaltningen för komplettering med utredning som ska 
belysa frågan ur ett juridisk, ekonomiskt och organisatoriskt perspektiv."
I andra hand yrkar Jörgen Sjöslätt (C) på avslag.

Lena Axelsson (S) yrkar på återremiss med motivering: "Ekonomisk 
konsekvensanalys och redovisning av den externa utredaren, samt juridiska 
aspekter gällande organisationen"

Lars Nyström (SD) yrkar på att ärendet ska avgöras idag.

Francisca Kertzscher Schwencke  (V) yrkar på att ställa sig bakom 
återremissyrkandet från S och C.

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på ifall ärendet ska återremitteras eller 
avgöras idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 
avgöras idag.

Omröstning begärs.

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Ordförande ställer proposition på vilket förslag som ska utgöra huvudförslag
respektive alternativförslag och finner att bifall till förvaltningens förslag 
ska utgöra huvudförslag.
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Omröstning

Ordförande ställer följande propositionsordning.

Ja - Avgöras idag

Nej - Återremiss

Vid verkställd omröstning avges 7 ja-röster mot 6 nej-röster och 
kommunstyrelsen har således beslutat att ärendet ska avgöras idag.

Följande ledamöter röstar ja:

Johan Bolinder (M), Nicklas Olsson (M), Andreas Oskarsson (M), Claes 
Lind (M), Lars Nyström (SD),  Arne Nilsson (SD), Nicklas Sjöberg (SD)

Följande ledamöter röstar nej:

Magnus Alm (S), Lena Axelsson (S), Roland Hansson (S), Jörgen Sjöslätt 
(C), Therese Nilsson (L), Francisca Kertzscher Schwencke (V)

Beslutet skickas till

Charlotte Rosenlund Sjövall, tf kommundirektör.
Kansliet.
Lena Planken, förvaltningschef.
Eva Lidén, rektor Nils Holgersson Utbildningscentrum.
Magnus Johnson, VD Skurup Kommunala AB.
Dick Johansson, förvaltningschef.
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KS § 82 Tilläggsavtal till exploateringsavtal Saritslöv 1:5
Ärendenummer KS 2024.214

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen godkänner exploateringsavtal med PH Platsoptimera 4 
AB signerat 2024-04-08.

Reservation

Jörgen Sjöslätt (C) reserverar i i förmån för eget yrkande.

Protokollsanteckning

Nicklas Sjöberg (SD) vill föra till protokollet att det är anmärkningsvärt att 
kommunstyrelsen har synpunkter på försäljning av privatägd mark.

Sammanfattning av ärendet

Fastigheten Saritslöv 1:5 är cirka 3,1 hektar stort och utgör obebyggd 
jordbruksmark. PH Platsoptimera 4 AB - en del av Panghus-koncernen 
arbetar med att utveckla fastigheter. I samma koncern finns Panghus 
Entreprenad AB, vilket är företagets entreprenadbolag. Planavtal tecknades 
2022-09-22 i syfte att planlägga för radhus, parhus, kedjehus och friliggande
villor. Exploatören avser att uppföra cirka 70 nya bostäder. 

Ett exploateringsavtal har upprättats för att klargöra parternas 
förutsättningar och ansvar för projektets genomförande. 
Exploateringsavtalet reglerar förhållandet mellan Skurups kommun och PH 
Platsoptimera 4 AB. Exploateringsavtalet reglerar vidare bland annat ansvar
för utförande av allmänna anläggningar inom detaljplanen, vem som 
bekostar anläggningarna och vem som har ansvar för olika funktioner inom 
exploateringsområdet. 

Inom exploateringsområdet ska allmän platsmark med kommunalt 
huvudmannaskap uppföras i form av gator och gång- och cykelvägar.

Detaljplanens genomförandetid är fem år och utbyggnaden kommer att 
utföras etappvis, dels byggnation infrastruktur, dels bostäder. Säljstart 
planeras under våren 2024 och byggstart när detaljplan och bygglov vunnit 
laga kraft.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-29.
Exploateringsavtal inkl. bilagor, daterat 2024-04-08.
Bilaga 1 - Plankarta KS 2022.1177.
Bilaga 2 - Tidsplan
Bilaga 3 - Bankgaranti.
Etappindelning 2024-01-30.
Tjänsteskrivelse tilläggsavtal KS 2024.214.
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Tilläggsavtal daterad 2024-04-25 inkl röd markering.
Tilläggsavtal signerat av Platsoptimera fastigheter.pdf.
Bilaga 1 Saritslöv 1:5 plankarta.

Förvaltningens förslag till beslut

Kommunstyrelsen godkänner exploateringsavtal med PH Platsoptimera 4 
AB signerat 2024-04-08.

Tidigare behandling

Kommunstyrelsen 2024-04-10 KS §64:

Kommunstyrelsens presidium bemyndigas att fatta beslut i ärendet när 
tjänstemännen har vidimerat underlagen.

Förslag till beslut under sammanträdet

Jörgen Sjöslätt (C) yrkar avslag.

Nicklas Olsson (M) yrkar bifall.

Arne Nilsson (SD) yrkar bifall. 

Francisca Kertzscher Schwencke (V) yrkar avslag.

Nicklas Sjöberg (SD) yrkar bifall.

Beslutsgång

Ordföranden ställer proposition på inkomna yrkanden och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget.

Beslutet skickas till

Serviceförvaltningen.
Dick Johansson, förvaltningschef.
Olle Birlev, mark- och exploateringsingenjör.
Stina Påg, mark- och exploateringsingenjör.
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KS § 83 Investeringsstöd/bidrag för tillgänglighetsanpassning 
av Pilevallen - Skurups Scoutkår
Ärendenummer KS 2023.1378

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avslår ansökan från Skurups Scoutkår.

Sammanfattning av ärendet

Skurups Scoutkår har inkommit med en ansökan om investeringsstöd/bidrag
om att tillgänglighetsanpassa föreningens anläggning ”Pilevallen”. 

Som föreningen uppger i skrivelsen, har kommunstyrelsen vid en tidigare 
ansökan, år 2018 (KS 2017.987), beviljat föreningen 150 000 kronor för 
tillgänglighetsanpassning av ”Pilevallen”. Bidraget beviljades under 
förutsättningarna att föreningen skulle erhålla bidrag från andra aktörer för 
att täcka den totala finansieringen av projektet. Föreningen uppgav att 
projektet skulle pågå under år 2018–2019 och kosta sammanlagt 650 000 
kronor. Då föreningen inte lyckades att täcka den totala finansieringen 
informerade kommunen, år 2020, att föreningen var tvungna att inkomma 
med en ny ansökan om projektet fortfarande var aktuellt. 

Vid den aktuella ansökan har föreningen uppgett att 
tillgänglighetsanpassningen är färdigställd och att de nu ansöker, retroaktivt,
bidrag om 150 000 kronor. Föreningen uppfyller alla krav som kommunen 
ställer för en stödberättigad förening.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-24.
Skrivelse från Skurups Scoutkår, daterad 2023-10-27.

Förvaltningens förslag till beslut

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att avslå ansökan.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §13):

Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att avslå ansökan.

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förslag till 
beslut och finner att kommunstyrelsens bifaller detsamma. 

Beslutet skickas till

Serviceförvaltningen.
Skurups Scoutkår.
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KS § 84 Prövning av kommunala bolag enligt 6 kap 9 § 
kommunallagen
Ärendenummer KS 2024.445

Kommunstyrelsens beslut

Vid prövning i enlighet med kommunallagen 6 kap 9 § finner 
kommunstyrelsen att verksamheten under 2023 i Skurups Kommunhus AB, 
Skurupshem AB, Skurup Kommunala AB, Skurups Elverk AB, Skurups 
Energihandel AB och Skurups Jordbruks AB, bedrivits enligt fastställt 
kommunalt ändamål och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.

Sammanfattning av ärendet

Enligt kommunallagen 6 kap 9 § ska kommunstyrelsen i årliga beslut för 
varje hel- och delägt aktiebolag pröva om den verksamhet som bolaget har 
bedrivit under föregående år har varit förenlig med det fastställda 
kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna. För Skurups kommuns del bör denna prövning i första hand
omfatta kommunens moderbolag och dess dotterbolag.

Skurups kommuns lekmannarevisorer har i granskningsrapporter för 2023 
avseende Skurups Kommunhus AB, Skurupshem AB, Skurups Kommunala 
AB, Skurups Elverk AB, Skurups Energihandel AB och Skurups Jordbruks 
AB bedömt att bolagens verksamhet i allt väsentligt har skötts på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 
Lekmannarevisorerna bedömer också att bolagens interna kontroll har varit 
tillräcklig. Granskningen har bland annat omfattat att verksamheten bedrivs 
i enlighet med gällande bolagsordning, ägardirektiv och beslut samt de 
föreskrifter som gäller för verksamheten.

Med stöd av lekmannarevisorernas bedömning i granskningsrapporterna 
samt i övrigt av förvaltningen vid genomgång av styrelseprotokoll samt 
styrdokument, görs bedömningen att kommunens moderbolag och dess 
dotterbolag bedrivit verksamheterna enligt fastställt kommunalt ändamål 
och inom ramen för de kommunala befogenheterna.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-17.
Lekmannarevisorernas granskningsrapporter.

Förvaltningens förslag till beslut

Vid prövning i enlighet med kommunallagen 6 kap 9 § finner 
kommunstyrelsen att verksamheten under 2023 i Skurups Kommunhus AB, 
Skurupshem AB, Skurup Kommunala AB, Skurups Elverk AB, Skurups 
Energihandel AB och Skurups Jordbruks AB, bedrivits enligt fastställt 
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kommunalt ändamål och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.

Förslag till beslut under sammanträdet

Nicklas Sjöberg (SD) yrkar bifall till förslaget med redaktionell ändring av 
årtal i sammanfattning av ärendet.

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag till beslut och finner
att kommunstyrelsen bifaller detsammma.

Beslutet skickas till

Kanslienheten.
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KS § 85 Redovisning av inventering av grönytor
Ärendenummer KS 2022.49

Kommunstyrelsens beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Kommunstyrelsen biföll 2022-10-31, § 243 ett initiativ från Babak Rahimi 
(V) om att göra en inventering av all gräsmatteyta som kommunen och dess 
helägda bolag förvaltar. Syftet med inventeringen är att titta över om det 
finns ytor som används mycket lite av kommuninvånarna. Dessa ytor skulle 
potentiellt kunna omvandlas till ängsmark för att öka den biologiska 
mångfalden och spara pengar på detta. Beslutet innebar att förvaltningen 
gavs i uppdrag att göra en inventering av all gräsmatteyta som kommunen 
förvaltar. Kommunfullmäktige beslutade 2022-12-12, § 343, att uppdra åt 
Skurups Kommunhus AB att begära av kommunala helägda bolag att göra 
inventering av grönytor. 

Kommunteknik har genomfört en inventering av de kommunägda 
grönytorna. Kommunteknik har också, i egenskap av förvaltare av de 
kommunala bolagens gräsytor, tillsammans med bolagen genomfört en 
inventering av bolagens gräsytor. Denna visar på följande ytor:

Skurups kommun 532 651 m2

Skurups kommun samfälligheter 23 398 m2

Skurupshem AB 52 254 m2

Skurups kommunala AB 81 790 m2

Omvandling från traditionell gräsyta till ängsyta kräver omfattande insatser, 
såväl personella som maskinella, vilket måste utredas innan några eventuella
beslut om att omvandla gräsytor till ängsytor kan fattas. 

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-27.
Skrivelse från Babak Rahimi, daterad 2022-01-10.

Tidigare behandling

Kommunstyrelsen (2024-03-12 KS §41):

Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för komplettering av 
fungerande länk i tjänsteskrivelsen.

Kommunfullmäktige (2022-12-12 KF §343):

Kommunfullmäktige uppdrar åt Skurups Kommunhus AB begära av 
kommunala helägda bolag att göra inventering av grönytor.
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Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på att lägga informationen till handlingarna 
och kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Serviceförvaltningen.
Dick Johansson, förvaltningschef.
Peter Dahl, kommunteknikchef.
Anton Lanz, driftledare kommunteknik.
Magnus Johnsson, VD Skurupshem AB och Skurups Kommunala AB.
Pontus Åkesson, fastighetsförvaltare.
Babak Rahimi (V).
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KS § 86 Riktlinje för trygg och säker skola baserad på beslut 
om åtgärdspaket för trygghet och studiero i Skurups 
skolor
Ärendenummer KS 2023.1322

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen beslutar anta Riktlinje för trygg och säker skola.

Sammanfattning av ärendet

Skol- och utbildningsutskottet beslutade 2023-11-06, baserat på en skrivelse
från Ann-Marie Sjöberg (SD) och Loubna Stensåker-Göransson (M), om:

· Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram tydliga 
riktlinjer för trygghet och studiero för alla kommunens skolor. 

· Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att återkomma med 
förslag kring hur föräldraansvaret kan stärkas. 

· Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner 
kring hur användandet av disciplinära åtgärder enligt skollagen kan 
stärkas på samtliga skolor. 

· Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner 
för att garantera att de disciplinära åtgärder som skol-och 
utbildningsutskottet har beslutat om, tillämpas av alla skolor i 
Skurups kommun.

Skol- och utbildningsförvaltningen har tagit fram en riktlinje för en trygg 
och säker skola. Riktlinjen innehåller de ovan specificerade delarna.

Skol- och utbildningsförvaltningen kommer även under hösten 2024 
fortbilda rektorer och personal i användandet av disciplinära åtgärder enligt 
skollagen 5 kap. 

Fortbildningen syftar till att öka likvärdigheten i implementeringen och 
användandet av de disciplinära åtgärderna.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-16.
Riktlinje för en trygg och säker skola, daterad 2024-02-19.
 

Förvaltningens förslag till beslut

Kommunstyrelsen beslutar anta Riktlinje för trygg och säker skola.

Tidigare behandling

Skol- och utbildningsutskott 2023-11-06 SUU §89: 

Skol- och utbildningsutskottet beslutar:
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram tydliga 
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riktlinjer för trygghet och studiero för alla kommunens skolor.
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att återkomma med förslag
kring hur föräldraansvaret kan stärkas.
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner kring 
hur användandet av disciplinära åtgärder enligt skollagen kan stärkas på 
samtliga skolor.
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner för att 
garantera att de disciplinära åtgärder som skol-och utbildningsutskottet har 
beslutat om, tillämpas av alla skolor i Skurups kommun.

Skol-och utbildningsutskottet önskar återkoppling i ovanstående mars 2024.

Förslag till beslut under sammanträdet

Lars Nyström (SD), Anderas Oskarsson (M), Arne Nilsson (SD) och Niklas 
Sjöberg (SD) yrkar bifall.

 

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag till beslut och finner
att utskottet bifaller detsamma.

 

Beslutet skickas till

Skol- och utbildningsförvaltningen.
Lena Planken, förvaltningschef.
Ulrika Fridh, biträdande förvaltningschef.
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KS § 87 Revidering riktlinje för skolpliktsbevakning
Ärendenummer KS 2019.1139

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen antar revideringen av riktlinje för skolpliktsbevakning.

Sammanfattning av ärendet

Kommunstyrelsen beslutade 2020-01-13 om riktlinje för 
skolpliktbevakning. 2023-08-13 beslutade kommunstyrelsen att ge skol- och
utbildningsutskottet i uppdrag att arbeta fram förslag till revidering av 
riktlinjerna för behandling i kommunstyrelsen. 

Skol- och utbildningsförvaltningen har nu tagit fram ett förlag på reviderad 
riktlinje.

Revideringen består till stor del av formalia som exempelvis byte av system 
där hanteringen av skolpliktbevakningen sker.

Revideringen förtydligar även hanteringen av skolpliktsbevakning och 
skolpliktsbevakning av elev med hög frånvaro.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.
Riktlinje för skolpliktbevakning, daterad 2019-11-11.

Förvaltningens förslag till beslut

Skol- och utbildningsutskottet antar förvaltningens förslag på reviderad 
riktlinje och föreslår kommunstyrelsen besluta anta revideringen av riktlinje 
för skolpliktsbevakning.

Tidigare behandling

Kommunstyrelsen 2023-08-29 KS §170: 

Skol- och utbildningsutskottet ges i uppdrag att arbeta fram förslag till  
revidering av riktlinjerna för behandling i kommunstyrelsen.

Skol- och utbildningsutskott 2023-06-12 SUU § 48: 

Skol- och utbildningsutskottet föreslår  kommunstyrelsen beslutar upphäva 
riktlinje för skolpliktsbevakning och ersätta den med rutin för 
skolpliktsbevakning.

Kommunstyrelsen 2020-01-13 KS § 28: 

På sidan fem, andra stycket, under rubriken ”Rutin gällande fristående 
skolor” ändras från kvartalsvis till månadsvis därefter antas riktlinjer för 
skolpliktsbevakning. 
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Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag med redaktionell 
ändring och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Skol- och utbildningsförvaltningen.
Lena Planken, förvaltningschef.
Ulrika Fridh, biträdande förvaltningschef.
Ingela Mårtensson, chef centrala barn- och elevhälsan.
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KS § 88 Försäljning av verksamhetsmark, del av Skurup 51:33 
och del av Saritslöv 6:17
Ärendenummer KS 2023.1637

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen föreslås besluta att godkänna försäljning av 
verksamhetsmark avseende del av Skurup 51:33 till Exakt Snickeri.  

Sammanfattning av ärendet

Kommunen har initierat ett jämförandeförfarande för verksamhets- och 
industrimark vid Växelgatan i Skurups tätort. Genom jämförandeförfarandet
gavs inbjudan till verksamhetsutövare att förvärva verksamhetsmark. Med 
detta förfarande vill Kommunen hitta en eller flera köpare till området eller 
delar av området. Den totala arealen för verksamhets- och industrimarken är
cirka 2 hektar. 

Exakt Snickeri finns etablerat i Skurup idag på Götgatan 2 och bedriver 
verksamhet i form av automatiserad tillverkning av möbler och inredning. 
Syftet med markförvärvet är att utveckla verksamheten och uppföra 
verksamhetsbyggnad för eget bruk. Försäljningen avser del av Skurup 
51:33, styckningslott nummer 4 och är cirka 6707 kvadratmeter. Köparen 
ska betala 50 kr per kvadratmeter. Det bedöms vara ett relativt stort 
åtagande för köparen på grund av att marken inte är terrasserad och köparen 
måste på egen hand anpassa den till omkringliggande gator. 

Kommunen ska ansöka om avstyckning och svara för erforderliga 
förrättningskostnader. Kommunen svarar för projektering och nedläggning 
av samtliga ledningar som Kommunen är ledningsägare till inom 
verksamhetsområdet som styckningslotten är belägen i. 

Det åligger Exakt Snickeri att själv bekosta alla anslutningar av el, vatten 
och avlopp, dagvatten, fiber, fjärrvärme samt andra anslutningar. 
Anslutningsavgifterna ska betalas enligt gällande taxa. 

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-21.
Köpekontrakt Exakt Snickeri 2023-10-24.
 
 

Förvaltningens förslag till beslut

Kommunstyrelsen föreslås besluta att godkänna försäljning av 
verksamhetsmark avseende del av Skurup 51:33 till Exakt Snickeri.  
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Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Beslutet skickas till

Dick Johansson, Serviceförvaltningen.
Olle Birlev, Serviceförvaltningen.
Stina Påg, Serviceförvaltningen.
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KS § 89 Svar på initiativ från Solbritt Lundgren (C) om att 
teckna samarbetsavtal med föreningen Freezonen, 
kvinno- tjej- och brottsofferjour
Ärendenummer KS 2023.1494

Kommunstyrelsens beslut

 Initiativärendet anses besvarat.

 

Reservation

Jörgen Sjöslätt (C) reserverar sig muntligt.

Sammanfattning av ärendet

Solbritt Lundgren (C) föreslår i motion daterad 2023-11-21 att Skurups 
kommun inom tecknar ett samarbetsavtal med Föreningen Freezonen, 
kvinno- tjej och brottsofferjour samt 

att Skurups kommun stödjer Föreningen Freezonen, kvinno- tjej -
brottsofferjour ekonomiskt med ett årligt verksamhetsbidrag.

Ansvaret för brottsoffer och dennes närstående finns inskrivet i 
socialtjänstlagen och utförs i Skurups kommun av Individ- och 
familjeomsorgen. Ideella organisationer kan också utgöra ett viktigt stöd till 
barn, unga och vuxna som blivit våldsutsatta. Kommuner kan ge stöd till 
ideella organisationer om vissa krav är uppfyllda. Stöd kan erbjudas för att 
stimulera ideella föreningar som bedriver verksamhet för Skurups kommuns
invånare. 

Socialnämndsutskottet beslutade 2023-02-13 om ett bredare långsiktigare 
ansökningsförfarande vad gäller stöd till ideella organisationer med 
inriktning Våld i nära relationer. Nytt ansökningsförfarande presenterades 
för socialnämndsutskottet 2024-02-14 och beslut togs om att bevilja 
Freezonen, kvinno- tjej- och brottosofferjour stöd med 48.000 kr för 2024.   
Ansökan kommer utlysas senare under 2024 för att tas i bruk för 
verksamhetsåret 2025. 

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterat 2024-01-09
Motion daterad 2023-11-21.

Förvaltningens förslag till beslut

 Initiativärendet anses besvarat.
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Tidigare behandling

Socialnämndsutskottet 2024-03-20 (2024-03-20 SNU §22):

att motionen anses besvarad

Kommunstyrelsen (2023-11-28 KS §234):

Ärendet remitteras till socialnämndsutskottet för beredning.

Förslag till beslut under sammanträdet

Jörgen Sjöslätt (C) yrkar bifall till initiativet

Johan Bolinder (M) yrkar på att anse initiativet vara besvarad.

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på inkomna yrkanden och finner att 
kommunstyrelsen anser initiativet vara besvarad. 

Beslutet skickas till

Solbritt Lundgren (C).
Individ- och omsorgsförvaltningen.
Anna Palmgren, förvaltningschef.
Ulrika Persson, bitr förvaltningschef.
Malina Nilsson, IFO-chef.
Sophie Smith, enhetschef.
Drago Stojkovic-Stenberg, utredningssekreterare.
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KS § 90 Förslag till Kommunstyrelsens planering för 
lokalförsörjning
Ärendenummer KS 2023.1050

Kommunstyrelsens beslut

Ärendet remitteras till samhällsbyggnadsutskottet.

Sammanfattning av ärendet

Serviceförvaltningen har under 2022/2023 arbetat fram ett förslag till 
”Kommunstyrelsens planering för lokalförsörjning” tillsammans med Skol- 
och utbildningsförvaltningen och Individ- och omsorgsförvaltningen 
gällande kommunens gemensamma behov av lokaler kopplat till 
befolkningsprognoser. Planen kartlägger både befintliga lokaler och de olika
verksamheternas nuvarande behov, men även kommande behov utifrån 
befolkningsprognoser. I planen redovisas också underhållsbehov och förslag
till verksamhetsanpassningar samt framtida användning av lokaler.  

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-10.
Kommunstyrelsens planering för lokalförsörjning reviderad 2024-03-06.
Bilagor med beräkningar av platser.

Förvaltningens förslag till beslut

Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningarna i uppdrag att arbeta utifrån
framtagen planering för lokalförsörjning.

Tidigare behandling

Samhällsbyggnadsutskottet (2023-09-27 SBU §64):

Samhällsbyggnadsutskottet beslutar att återremittera ärendet till 
serviceförvaltningen för revidering av sifferuppgifter och dialog med skol- 
och utbildningsförvaltningen avseende behovet.

Beslutsgång

Ordförande ställer proposition på att remittera ärendet till 
samhällsbyggnadsutskottet och finner att kommunstyrelsen bifaller 
detsamma.

Beslutet skickas till

Serviceförvaltningen.
Pontus Åkesson, fastighetsförvaltare.
Tommy Samuelsson, förvaltningschef.
Skol- och utbildningsförvaltningen.
Individ- och omsorgsförvaltningen.
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Skurup Kommunala AB.
Skurupshem AB.
Skurups Elverk AB.
Kommunledningen.
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KS § 91 Anmälningsärenden
Ärendenummer KS 2024.13

Kommunstyrelsens beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Föreligger sammanställning anmälan av avtal till kommunstyrelsen.

Beslutsunderlag

KÖ_sammanställning anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2024-05-21.
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KS § 92 Anmälan av delegationsbeslut
Ärendenummer KS 2024.14

Kommunstyrelsens beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Föreligger sammanställning av anmälda delegationsbeslut till 
kommunstyrelsen.

Beslutsunderlag

KÖ_Sammanställning av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 2024-05-
21.
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KS § 93 Anmälan av protokoll från bolag och utskott
Ärendenummer KS 2024.15

Kommunstyrelsens beslut

Informationen läggs till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet

Föreligger sammanställning av anmälda protokoll från bolagen och 
utskotten till kommunstyrelsen.

Beslutsunderlag

Sammanställning anmälan av protokoll från bolagen till kommunstyrelsen 
2024-05-21.
Sammanställning anmälan av protokoll från utskotten till kommunstyrelsen 
2024-05-21.
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Yrkande gällande NHUC, KS 2023.1240, 2024-05-21

Jag upprepar vårt återremissyrkande, då vi ännu inte anser att man 
besvarat de yrkanden som framlades vid Kommunfullmäktige 2024-03-25.

Vi yrkar få följande besvarat:

Ekonomisk konsekvensanalys och redovisning av den externa utredaren, 
samt juridiska aspekter gällande organisationen.

Skurup 2024-05-21

Lena Axelsson(S)
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Skriftlig Reservation 

Utveckling och inriktning för Nils Holgersson 
Utbildningscentrum på lång och kort sikt. 

KS 2023.1240

Undertecknad reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut att skicka ärendet till 
kommunfullmäktige till förmån egna yrkande enligt följande:

-Att ärendet återremitteras till förvaltningen för komplettering med utredningen
som ska belysa frågan ur ett juridiskt, ekonomiskt och organisatoriskt 
perspektiv.

Centerpartiet anser inte att ärendet är allsidigt belyst eftersom beslutsunderlaget inte
är komplett. Den externa oberoende utredningen saknas.  Ekonomisk 
konsekvensbeskrivning saknas. Information om hur nuvarande personals intressen 
kommer att tas tillvara på saknas.

Centerpartiet säger nej till att överlåta Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan
huvudman.

 

Skurup 2024-05-21

Jörgen Sjöslätt, Centerpartiet
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Kommunstyrelsens protokoll


Plats och tid	Nils/Holger, kommunhuset i Skurup, 2024-05-21, kl. 08.30


Beslutande	Johan Bolinder (M), Ordförande
Nicklas Olsson (M)
Andreas Oskarsson (M)
Claes Lind (M)
Lars Nyström (SD), 1:e vice ordförande
Arne Nilsson (SD)
Niklas Sjöberg (SD)
Magnus Alm (S), justerare
Lena Axelsson (S), 2:e vice ordförande
Roland Hansson (S)
Jörgen Sjöslätt (C)
Therese Nilsson (L)
Francisca Kertzscher Schwencke (V)


Närvarande ersättare	Loubna Stensåker-Göransson (M)
Barbara Åberg (SD)
Yvonne K Nilsson (S)
Solbritt Lundgren (C)


Övriga närvarande	Charlotte Rosenlund Sjövall, tf kanslichef/kommundirektör
Matilda Ramsten, nämndsekreterare
Christina Telléz Tönnberg, säkerhetssamordnare
Patrik Oksanen, föreläsare
Emilie Andersson Nordling, informationssäkerhetssamordnare
John Eliasson, föreläsare


Justerade paragrafer	§ 71–93


Justering	Protokollet har justerats digitalt.
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[bookmark: _Toc167707597]KS § 71	Omvärldsföreläsning


Kommunstyrelsens beslut


Informationen läggs till handlingarna.


Sammanfattning av ärendet


Patrik Oksanen, säkerhetspolitisk expert, informerar om det säkerhetspolitiska läget.



[bookmark: _Toc167707598]KS § 72	Information från kommundirektören


Kommunstyrelsens beslut


Informationen läggs till handlingarna.


Sammanfattning av ärendet


Christina Telléz Tönnberg, säkerhet- och beredskapssamordnare, och Emilie Andersson Nordling, informationssäkerhetssamordnare, informerar om säkerhetsenhetens arbete.


John Eliasson, Kärnfull Next, informerar om sin verksamhet.


Charlotte Rosenlund Sjövall, tf kommundirektör, informerar om aktuella frågor inom kommunledningen.


 



[bookmark: _Toc167707599]KS § 73	Information från utskotten


Kommunstyrelsens beslut


Informationen läggs till handlingarna.


Sammanfattning av ärendet


Socialnämndsutskottet


LSS-boendet, förfrågningsunderlaget. Internt fokus inom hemtjänsten.


Skol- och utbildningsutskottet


Avtalet med Hermods avslutas 2025.


Samhällsbyggnadsutskottet


Inget att informera om idag.


Personalutskottet


Lönerevision, radikalisering



[bookmark: _Toc167707600]KS § 74	Budget 2025 med plan för 2026 och 2027


Ärendenummer KS 2024.42


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsens föreslår:


Budgetförslag från Moderaterna, Kristdemokraternas Sverigedemokraterna utgör huvudförslag.


Budgetförslag från Socialdemokraternas utgör alternativförslag 1.


Budgetförslag från Centerpartiet, Liberalerna, Kommunens väl utgör alternativförslag 2.


Budgetförslag från Vänsterpartiet utgör alternativförslag 3.


Sammanfattning av ärendet


De kommunala verksamheterna ska drivas enligt principerna om målstyrning och delegation. Kommunfullmäktige har antagit ett flertal måldokument och planer, som är styrande för verksamhetens bedrivande.


De förtroendevaldas uppgift är att ange verksamheternas mål, prioritering, omfattning och kvalitet samt att utvärdera pågående verksamheter.


Budgetarbetet bygger därmed på en decentralisering av ansvar och befogenheter och den ekonomistyrmodell som används, har successivt anpassats till kommunens förutsättningar.


Ett övergripande mål för budgetåret är en budget i balans. Kommunens budget fördelas på verksamhetsramar vilka fastställts av kommunfullmäktige. Omfördelning av budgetramar mellan förvaltningarna får inte göras utan kommunfullmäktiges godkännande. Intäkter från verksamhet tillfaller respektive verksamhet (nettobudget).


Budget 2025 med flerårsplan för 2026 och 2027


Budgeten för Skurups kommun är upprättad i enlighet med de riktlinjer som antagits för god ekonomisk hushållning. Två av de tre finansiella mål för god ekonomisk hushållning som beslutas bör uppnås utifrån förutsättningarna i budgeten. 


Verksamhetens ramtilldelning utgår från 2024 års nivå, inklusive kompletteringsbudget.


Fördelade investeringsmedel överstiger det fastställda utrymme som baseras på kommunens finansiella mål för investeringar. Finansiering av investeringar 2025–2027 kräver en utökad låneram. För 2025 års investeringar föreslås låneramen höjas med 140,0 mkr.


För att kunna uppfylla de finansiella målen för Skurups kommun, krävs en god verksamhets- och ekonomistyrning med fokus på en aktiv uppföljning för att parera förändringar i budgetförutsättningarna. Ett extra fokus kommer under perioden läggas på att följa upp förvaltningarnas prognoser och budgetföljsamhet för att säkerställa en god ekonomistyrning i verksamheten.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse KS.2042.42 daterad 2024-05-17.


Budget 2025 med flerårsplan 2026–2027.


Förslag Avgifter Skurups kommun 2025.


Förslag VA-taxa Skurups kommun 2025.


Förslag Taxa för Myndighetsnämnden för miljö och byggnad 2025.


C, L, KV Missiv Budget för Skurups Kommun 2025.


C, L, KV Budget Verksamhetsramar 2025–2027.


C, L, KV Budget Investeringsramar 2025–2027.


M, KD, SD Missiv budget 2025 med plan för 2026–27.


M, KD, SD Budget Verksamhetsramar 2025–2027.


M, KD, SD Budget Investeringsramar 2025–2027.


Socialdemokraterna Missiv Budget 2025 med plan för 2026–2027.


Socialdemokraterna Budget Verksamhetsramar 2025–2027.


Socialdemokraterna Budget Investeringsramar 2025–2027.


Vänsterpartiet Missiv Budget 2025 med plan 2026–2027.


Vänsterpartiet Budget Verksamhetsramar 2025–2027.


Vänsterpartiet Budget Investeringsramar 2025–2027.


Förvaltningens förslag till beslut


Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta enligt följande;


1. Att skattesatsen för kommunalskatt år 2025 ska vara oförändrad, dvs 20,42 kr.


1. Att driftbudget för år 2025 godkänns, inkluderande nettoramar, resultatbudget, balansbudget och kassaflödesbudget. 


1. Att investeringsbudget år 2025–2027 godkänns.


1. Att ekonomisk plan för åren 2026 och 2027 godkänns.


1. Att förslag avgifter Skurups kommun 2025, förslag taxa för Myndighetsnämnden för miljö och byggnad 2025 och förslag VA-taxa 2025 godkänns efter justering utifrån anvisningar i budget 2025 med flerårsplan för 2026 och 2027. 


1. Att anta en utökad låneram med 140,0 mkr i enlighet med anförd investeringsbudget, och därmed en ny total låneram omfattande totalt 810,0 mkr.


Förslag till beslut under sammanträdet


Johan Bolinder (M) yrkar bifall till budgetförslag från Moderaterna, Kristdemokraternas Sverigedemokraterna


Lars Nyström (SD) yrkar bifall till budgetförslag från Moderaterna, Kristdemokraternas Sverigedemokraterna


Lena Axelsson (S) yrkar bifall till budgetförslag från Socialdemokraterna. 


Jörgen Sjöslätt (C) yrkar bifall till budgetförslag från Centerpartiet, Liberalerna, Kommunens väl.


Francisca Kertzscher Schwencke (V) yrkar bifall till budgetförslag från Vänsterpartiet.


Therese Nilsson (L) yrkar bifall til budgetförslag från Centerpartiet, Liberalerna, Kommunens väl.


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på vad som ska utgöra huvudförslag respektive alternativförslag till kommunfullmäktige och finner att kommunstyrelsen beslutar följande:


Budgetförslag från Moderaterna, Kristdemokraternas Sverigedemokraterna utgör huvudförslag.


Budgetförslag från Socialdemokraternas utgör alternativförslag 1.


Budgetförslag från Centerpartiet, Liberalerna, Kommunens väl utgör alternativförslag 2.


Budgetförslag från Vänsterpartiet utgör alternativförslag 3.


Beslutet skickas till


Ekonomienheten 


 



[bookmark: _Toc167707601]KS § 75	Svar på e-förslag om den gula vänskapsbänken


Ärendenummer KS 2023.1148


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets förslag.


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå e-förslaget. 


Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla e-förslaget. 


Sammanfattning av ärendet


Ett e-förslag föreslår att gula vänskapsbänkar skall placeras ut i kommunen. Tanken med dessa bänkar är att om man ser någon sitta på en gul bänk kan man som medmänniska gå fram och fråga om de vill prata en stund. Detta i syfte för att minska den psykiska ohälsan och kanske motverka suicid.


Förvaltningen gör bedömningen att om det beslutas att placera ut vänskapsbänkar, är det lämpligt att börja med två stycken i Skurups tätort, som exempel kan nämnas att Sjöbo har två bänkar i dagsläget som placerats i centrala Sjöbo. Beroende på hur dessa två första bänkar mottages och används, kan antalet utökas så att samtliga tätorter har minst en bänk. Lämplig placering är på allmän platsmark i centrala Skurups tätort. Kostnaden för två bänkar uppskattas till 40.000 kr vilket kan tas inom befintlig investeringsbudget.  


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.


E-förslag, daterat 2023-06-16.


Presentation av gula bänkarna, daterad 2023-05-31.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §14):


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå e-förslaget. 


Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla e-förslaget. 


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förlag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Dick Johansson, förvaltningschef.


Peter Dahl, kommunteknikchef.


Corfitz Nelsson, samordnare.


Anton Lanz, driftledare.


Serviceförvaltningen.


Förslagsställaren.



[bookmark: _Toc167707602]KS § 76	Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca Huremovic (S) gällande fler laddstolpar


Ärendenummer KS 2023.1536


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets förslag.


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 


Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 


Sammanfattning av ärendet


Motionen efterlyser:


1. Att kommunen tar fram planer för ökning av antalet laddplatser i Skurup. 


1. Att kommunen tar fram planer för laddstolpar vid pendlarparkeringen i Rydsgård. 


1. Att förhöra sig med privata aktörer som har ett intresse av att ta sig an uppdraget. 


Förvaltningen ser ett antal utmaningar med motionens att-satser: 


1. Förvaltningen bedömer inte att anläggandet av laddplatser är en kommunal angelägenhet. 


1. Möjligheten att upplåta allmän plats är starkt begränsad enligt lag. 


1. Laddplatser på pendlarparkeringar har en begränsad omsättning av fordon som kan ladda då fordon typiskt parkeras 8-10 timmar per dag på samma plats. 


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.


Motion daterad 2023-11-27.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsutskottet 2024-03-19 SBU §15:


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 


Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förlag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Serviceförvaltningen.


Dick Johansson, förvaltningschef.


Corfitz Nelsson, samordnare.


Thomas Björby, trafikhandläggare.


Mirza Huremovic (S).


Madeleine Möller (S).



[bookmark: _Toc167707603]KS § 77	Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca Huremovic (S) gällande utökning av på/avstigningsplatser vid stationen i Skurup


Ärendenummer KS 2023.1538


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets förslag.


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 


Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 


Sammanfattning av ärendet


Motionen efterlyser fler platser för på- och avstigning vid Skurups station.  


Förvaltningen kan konstatera att det idag finns åtskilliga möjligheter att stanna eller parkera i omedelbar närhet till Skurups station: 


1. En på- avstigningsplats utmed Järnvägsgatan med plats för 3-4 fordon. 


1. En 15-minuters parkeringsplats utmed Järnvägsgatan med plats för 2 fordon. 


1. Gatuparkering utmed stora delar av Järnvägsgatan, tillåter 24 timmars parkering samt på skyltad sträcka 3-timmars parkering. 


1. En på- avstigningsplats utmed Fabriksgatan med plats för 3-4 fordon.  


1. En 15-minuters parkeringsplats utmed Fabriksgatan med plats för 3 fordon. 


1. Samlad parkering på Gamla Fabriksgatan, 5 platser samt en parkering för rörelsehindrade, parkering tillåten två timmar. 


1. Gatuparkering på Gamla Fabriksgatan med plats för 6 fordon, parkering tillåten 3 timmar under dagtid. 


1. Pendlarparkeringar. 


1. Utöver de drygt 230 pendlarparkeringsplatserna, finns det ytterligare cirka 40 platser i omedelbar närhet till stationen. Det finns även möjlighet att stanna för av- och påstigning på Fabriksgatan under förutsättning att man inte i onödan hindrar eller stör annan trafik.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.


Motion daterad 2023-11-27.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsutskottet 2024-03-19 SBU §16:


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 


Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förlag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Dick Johansson, förvaltningschef


Corfitz Nelsson, samordnare


Thomas Björby, trafikhandläggare


Serviceförvaltningen


Madeleine Möller (S) 


Mirza Huremovic (S)



[bookmark: _Toc167707604]KS § 78	Svar på motion från Madeleine Möller (S) och Mirca Huremovic (S) gällande förlängning av pendlarparkering vid järnvägen i Skurup


Ärendenummer KS 2023.1537


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets förslag.


Samhällsbyggnadsutskottet beslutar att föreslå kommunfullmäktige att motionen skall anses vara besvarad. 


Sammanfattning av ärendet


Motionen efterlyser: 


1. Att framtagande av planer för utökning av pendlarparkeringen sätts igång snarast. 


1. Att genomföra en utökning av pendlarparkeringen. 


Förvaltningen delar motionens syn att det är nödvändigt att utöka antalet pendlarparkeringar. Förvaltningen har planerat detta under 2023 och i 2024 års budget är investeringsmedel avsatta för denna åtgärd som beräknas ge 30-32 nya parkeringsplatser. Inom kommande detaljplan för Göte 8 m.fl. planeras för ytterligare 20 pendlarparkeringar. Vidare förs det dialog med ägarna till f.d. Jackon om eventuellt förvärv av marken utanför deras staketet längs Järnvägsgatan. Detta kan skapa fler parkeringsplatser på sikt. Utöver pendlarparkeringar för personbil, har även antalet platser för cykel runt stationen utökats kraftigt i syfte att få fler av de som har möjlighet att välja cykel för transport till stationen. Detta frigör parkeringsplatser.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.


Motion daterad 2023-11-27.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §17):


Samhällsbyggnadsutskottet beslutar att föreslå kommunfullmäktige att motionen skall anses vara besvarad. 


Beslutsgång


Ordföranden ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Serviceförvaltningen.


Dick Johansson, förvaltningschef.


Corfitz Nelsson, samordnare.


Thomas Björby, trafikhandläggare.


Mirza Huremovic (S).


Madeleine Möller (S).



[bookmark: _Toc167707605]KS § 79	Svar på motion från Lena Axelsson (S) om att tillsätta en utredning gällande infrastrukturproblem Svaneholms allé


Ärendenummer KS 2023.1123


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen har inget att invända mot samhällsbyggnadsutskottets förslag.


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att motionen skall anses vara besvarad. 


Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 


Sammanfattning av ärendet


Lena Axelsson (S) yrkar i en motion att kommunen omgående tillsätter en utredning gällande infrastrukturproblemen mellan Handelsområdet och Industriområdet vid Svaneholms Allé, som kan generera lösningar och förbättra möjligheterna till bättre förståelse i dialogen med Trafikverket.  


Utredning av åtgärder på kort sikt (förbättring av utfarten från Svaneholms Allé mot 714) pågår sedan juni 2023 på förvaltningen. Denna förväntas göras inom befintlig ram och vara klar kvartal 3 2024.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-12.


Motion daterad 2023-09-11.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §18):


Samhällsbyggnadsutskottets huvudförslag
Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att motionen skall anses vara besvarad. 
Samhällsbyggnadsutskottets alternativförslag
Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 


Beslutsgång


Ordföranden ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottets förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Serviceförvaltningen.


Dick Johansson, förvaltningschef.


Corfitz Nelsson, samordnare.


Thomas Björby, trafikhandläggare.


Lena Axelsson (S).



[bookmark: _Toc167707606]KS § 80	Belysningspolicy för Skurups kommun från och med 2024


Ärendenummer KS 2024.280


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen har inget att invända samhällsbyggnadsberedningens förslag.


Samhällsbyggnadsberedningen beslutar att föreslå kommunfullmäktige: 
Att anta reviderad belysningspolicy. 
Att upphäva gällande belysningspolicy KS 2012.734.


Sammanfattning av ärendet


Nuvarande belysningspolicy är över 10 år gammal och i starkt behov av att revideras. Nuvarande innehåll är inte tidsenligt och utöver revideringen av innehållet finns det ett behov av att reglera hanteringen av ett antal vanligen förekommande fall: 


1. Kommunala belysningspunkter på privata fastigheter. 


1. Kommunala belysningspunkter på enskilda vägar.


1. Kommunala belysningspunkter på Trafikverkets vägar.


Samhällsbyggnadsberedningen beslutade 2023-06-13 (SBB §34) att ge serviceförvaltningen i uppdrag att revidera policyn. Detta har nu gjorts och policyn omfattar kortfattat: 


1. Riktlinjer för var gatubelysning skall finnas. 


1. Generella utformningskrav. 


1. Riktlinjer för avveckling och överlåtande av belysningsanläggningar på privata fastighet, längs statliga vägar samt på privata fastigheter. 


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.


Policy för gatubelysning Skurup, daterad 2024-02-15.


Gällande belysningspolicy, daterad 2012-11-12, KS 2012.734.


Förvaltningens förslag till beslut


Samhällsbyggnadsberedningen föreslår kommunfullmäktige: 


Att anta reviderad belysningspolicy. 


Att upphäva gällande belysningspolicy KS 2012.734.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsberedningen (2024-04-02 SBB §18):


Samhällsbyggnadsberedningen beslutar att föreslå kommunfullmäktige: 
Att anta reviderad belysningspolicy. 
Att upphäva gällande belysningspolicy KS 2012.734.


Beslutsgång


Ordföranden ställer proposition på samhällsbyggnadsberedningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Dick Johansson, förvaltningschef.


Peter Dahl, kommunteknikchef.


Corfitz Nelsson, samordnare.


Anton Lanz, driftledare.


Serviceförvaltningen.



[bookmark: _Toc167707607]KS § 81	Utveckling och inriktning för Nils Holgersson Utbildningscentrum på lång och kort sikt - återremitterat ärende


Ärendenummer KS 2023.1240


Kommunstyrelsens beslut


Huvudförslag:


Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att överlåta Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan huvudman och att jordbruksmarken exkluderas från övertagandet.


Kommunfullmäktige beslutar att ge Skurup Kommunala AB i uppdrag att aktivt medverka i det fortsatta arbetet och bidra till utvecklingen av Nils Holgerssons Utbildningscentrum.


Alternativförslag:


Kommunfullmäktige beslutar att avslå ärendet.


Reservation


Jörgen Sjöslätt (C) reserverar sig skriftligt.


Lena Axelsson (S) reserverar sig skriftligt.


Therese Nilsson (L) reserverar sig.


Francisca Kertzscher Schwencke (V) reserverar sig.


Sammanfattning av ärendet


Skol- och utbildningsutskottet fick 2023-10-09 i uppdrag att tillsätta en extern utredning om den framtida långsiktiga organisationen och driften av Nils Holgersson Utbildningscentrum.  En extern oberoende utredning skulle utreda möjligheten att överlåta såväl gymnasieskola, introduktionsprogram, anpassad gymnasieskola och vuxenutbildning till en annan fristående huvudman. Utredningen skulle belysa frågan ur ett juridiskt, ekonomiskt och organisatoriskt perspektiv.  Den nya lagstiftningen om samverkan inom skolformerna, gällande från 2025, skulle också beaktas. Utredaren fick också i uppdrag att inledningsvis undersöka marknaden, dvs vilka huvudmän som kan vara aktuella för ett övertagande och se över möjligheterna att utveckla såväl skolverksamheten som annan sidoverksamhet med tillvaratagande av marknadspotentialen inom området. 


Skolutskottet återkom sedermera till kommunstyrelsen då utskottet ansåg sig sakna finansiering för att genomföra arbetet. Kommunstyrelsen fattade 2023-11-28 beslut om finansiering av arbetet inom kommunstyrelsens anslag för egen disposition, vilket innebär att utredningsuppdraget flyttas från skol- och utbildningsutskottet till kommunstyrelsen. Uppdraget gavs till kommunövergripande stab att genomföra den inledande utredningen av marknaden.


Med anledning av denna konstateras det att det i nuläget finns intressenter som potentiella nya huvudmän. 


Nu pågår en fördjupad marknadsanalys och dialog med intressenter. En intern arbetsgrupp, som leds av kommunövergripande staben, tar fram underlag för den fördjupade dialogen och för de externa parterna. Nästa fas är att involvera en extern part för att utreda legala förhållanden i detalj och upprätta förslag på avtal, medan det på övergripande nivå kan konstateras vara principiellt möjligt att överlåta verksamheten till annan huvudman. En eventuell överlåtelse kan organisatoriskt ske på olika sätt men bedöms initialt vara av karaktären verksamhetsövergång.


Kommunstyrelsen beslutade 2024-03-12 att ge kommundirektören och kansliet i uppdrag att fördjupa dialogen med identifierade potentiella huvudmän.


Kommunfullmäktige beslutade 2024-03-25 att återremittera ärendet som en minoritetsåterremiss med motiveringarna: 


1. utredningen ska kompletteras med en ekonomisk konsekvensanalys och redovisning av den externa utredaren samt


1. utreda de ekonomiska konsekvenserna av att ett antal intressenter handplockas i stället för att genomföra en offentlig upphandling.


Just nu utreds marknadsförhållanden och dialog pågår med potentiella intressenter. Redovisning av den ekonomiska konsekvensanalysen sker i samband med beslut om ett eventuellt överlåtande.


Eftersom kommunen i de fall en skolverksamhet överlåts inte ska vara huvudman för verksamheten så gäller inte Lagen om offentlig upphandling (LOU). Kommunen köper ingenting, det är inte fråga om köp av tjänst. Friskolesystemet anses ligga utanför LOU då det bygger på en offentligrättslig lagstiftning och ett bidragssystem. Eftersom det inte är fråga om upphandling finns inget krav enligt den lagstiftningen på anbudsförfarande. Eftersom LOU inte gäller finns det inte heller något krav på att ge information till näringslivet om vilka affärsmöjligheter som kommunen kan erbjuda för att på så sätt öka tillgången på presumtiva intressenter. Eftersom det är fråga om bidragsfinansierad verksamhet är kommunen enligt denna lagstiftning inte skyldig att sondera terrängen, undersöka marknaden och bjuda ut verksamheten på marknaden som kan finnas för skolverksamhet eller skollokaler.


Vid en eventuell överlåtelse genomförs en oberoende marknadsvärdering av de tillgångar som ska avyttras, alltså blir den ekonomiska transaktionen inte möjlig att påverka. 


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-05-06.
Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-09.
Tjänsteskrivelse, daterad 2023-11-13.
Skrivelse NHUC.


Förvaltningens förslag till beslut


Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att överlåta Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan huvudman och att jordbruksmarken exkluderas från övertagandet.


Kommunfullmäktige beslutar att ge Skurup Kommunala AB i uppdrag att aktivt medverka i det fortsatta arbetet och bidra till utvecklingen av Nils Holgerssons Utbildningscentrum.


Tidigare behandling


Kommunfullmäktige (2024-03-25 KF §30):


Kommunfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras som en minoritetsåterremiss med motiveringarna:
· utredningen ska kompletteras med en ekonomisk konsekvensanalys och redovisning av den externa utredaren samt 
· utreda de ekonomiska konsekvenserna av att ett antal intressenter handplockas i stället för att genomföra en offentlig upphandling.


Kommunstyrelsen (2024-03-12 KS §22):


Kommunfullmäktige beslutar att ge kommunstyrelsen i uppdrag att överlåta Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan huvudman och att jordbruksmarken exkluderas från övertagandet.


Kommunfullmäktige beslutar att ge Skurup Kommunala AB i uppdrag att aktivt medverka i det fortsatta arbetet och bidra till utvecklingen av Nils Holgerssons Utbildningscentrum.


Kommunstyrelsen (2023-11-28 KS §228):


Utredningen finansieras inom kommunstyrelsens anslag för egen disposition.
Skol- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att omdisponera beslutade investeringsanslag för Nils Holgersson Utbildningscentrum avseende år 2023 och 2024 för att genomföra nybyggnation av skärmtak för ny placering av igloos för kalvar och ny dräneringsplatta för växtskyddspåfyllningsspruta, i enlighet med gällande krav. Detta ska regleras i kompletteringsbudget 2024.


Skol- och utbildningsutskott (2023-10-09 SUU §70):


Skol- och utbildningsutskottet beslutar föreslå kommunstyrelsen att:


Skol- och utbildningsutskottet ges i uppdrag att tillsätta en extern utredning om den framtida långsiktiga organisationen och driften av Nils Holgersson Utbildningscentrum. Utredningen ska belysa frågan ur ett juridiskt, ekonomiskt och organisatoriskt perspektiv. Den nya lagstiftningen om samverkan inom skolformerna, gällande från 2025, ska också beaktas.
Utredaren får också i uppdrag att undersöka vilka huvudmän som kan vara aktuella för ett övertagande och se över möjligheterna att utveckla såväl skolverksamheten som annan sidoverksamhet med tillvaratagande av marknadspotentialen inom området. Utredningen bör vara klar 1 juli 2024 och finansieras inom kommunstyrelsens anslag för egen disposition.
På kort sikt får Skol- och utbildningsförvaltningen i uppdrag att omdisponera beslutade investeringsanslag för Nils Holgersson Utbildningscentrum avseende år 2023 och 2024 för att genomföra nybyggnation av skärmtak för ny placering av igloos för kalvar och ny dräneringsplatta för växtskyddspåfyllningsspruta, i enlighet med gällande krav. 


Förslag till beslut under sammanträdet


Johan Bolinder (M) och Nicklas Sjöberg (SD) yrkar bifall till förvaltningens förslag.


Jörgen Sjöslätt (C) yrkar i första hand på återremiss med motivering "Återremiss till förvaltningen för komplettering med utredning som ska belysa frågan ur ett juridisk, ekonomiskt och organisatoriskt perspektiv."
I andra hand yrkar Jörgen Sjöslätt (C) på avslag.


Lena Axelsson (S) yrkar på återremiss med motivering: "Ekonomisk konsekvensanalys och redovisning av den externa utredaren, samt juridiska aspekter gällande organisationen"


Lars Nyström (SD) yrkar på att ärendet ska avgöras idag.


Francisca Kertzscher Schwencke  (V) yrkar på att ställa sig bakom återremissyrkandet från S och C.


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på ifall ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.


Omröstning begärs.


Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.


Ordförande ställer proposition på vilket förslag som ska utgöra huvudförslag respektive alternativförslag och finner att bifall till förvaltningens förslag ska utgöra huvudförslag.


Omröstning


Ordförande ställer följande propositionsordning.


Ja - Avgöras idag


Nej - Återremiss


Vid verkställd omröstning avges 7 ja-röster mot 6 nej-röster och kommunstyrelsen har således beslutat att ärendet ska avgöras idag.


Följande ledamöter röstar ja:


Johan Bolinder (M), Nicklas Olsson (M), Andreas Oskarsson (M), Claes Lind (M), Lars Nyström (SD),  Arne Nilsson (SD), Nicklas Sjöberg (SD)


Följande ledamöter röstar nej:


Magnus Alm (S), Lena Axelsson (S), Roland Hansson (S), Jörgen Sjöslätt (C), Therese Nilsson (L), Francisca Kertzscher Schwencke (V)


Beslutet skickas till


Charlotte Rosenlund Sjövall, tf kommundirektör.
Kansliet.
Lena Planken, förvaltningschef.
Eva Lidén, rektor Nils Holgersson Utbildningscentrum.
Magnus Johnson, VD Skurup Kommunala AB.
Dick Johansson, förvaltningschef.



[bookmark: _Toc167707608]KS § 82	Tilläggsavtal till exploateringsavtal Saritslöv 1:5


Ärendenummer KS 2024.214


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen godkänner exploateringsavtal med PH Platsoptimera 4 AB signerat 2024-04-08.


Reservation


Jörgen Sjöslätt (C) reserverar i i förmån för eget yrkande.


Protokollsanteckning


Nicklas Sjöberg (SD) vill föra till protokollet att det är anmärkningsvärt att kommunstyrelsen har synpunkter på försäljning av privatägd mark.


Sammanfattning av ärendet


Fastigheten Saritslöv 1:5 är cirka 3,1 hektar stort och utgör obebyggd jordbruksmark. PH Platsoptimera 4 AB - en del av Panghus-koncernen arbetar med att utveckla fastigheter. I samma koncern finns Panghus Entreprenad AB, vilket är företagets entreprenadbolag. Planavtal tecknades 2022-09-22 i syfte att planlägga för radhus, parhus, kedjehus och friliggande villor. Exploatören avser att uppföra cirka 70 nya bostäder. 


Ett exploateringsavtal har upprättats för att klargöra parternas förutsättningar och ansvar för projektets genomförande. Exploateringsavtalet reglerar förhållandet mellan Skurups kommun och PH Platsoptimera 4 AB. Exploateringsavtalet reglerar vidare bland annat ansvar för utförande av allmänna anläggningar inom detaljplanen, vem som bekostar anläggningarna och vem som har ansvar för olika funktioner inom exploateringsområdet. 


Inom exploateringsområdet ska allmän platsmark med kommunalt huvudmannaskap uppföras i form av gator och gång- och cykelvägar.


Detaljplanens genomförandetid är fem år och utbyggnaden kommer att utföras etappvis, dels byggnation infrastruktur, dels bostäder. Säljstart planeras under våren 2024 och byggstart när detaljplan och bygglov vunnit laga kraft.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-29.
Exploateringsavtal inkl. bilagor, daterat 2024-04-08.
Bilaga 1 - Plankarta KS 2022.1177.
Bilaga 2 - Tidsplan
Bilaga 3 - Bankgaranti.
Etappindelning 2024-01-30.
Tjänsteskrivelse tilläggsavtal KS 2024.214.
Tilläggsavtal daterad 2024-04-25 inkl röd markering.
Tilläggsavtal signerat av Platsoptimera fastigheter.pdf.
Bilaga 1 Saritslöv 1:5 plankarta.


Förvaltningens förslag till beslut


Kommunstyrelsen godkänner exploateringsavtal med PH Platsoptimera 4 AB signerat 2024-04-08.


Tidigare behandling


Kommunstyrelsen 2024-04-10 KS §64:


Kommunstyrelsens presidium bemyndigas att fatta beslut i ärendet när tjänstemännen har vidimerat underlagen.


Förslag till beslut under sammanträdet


Jörgen Sjöslätt (C) yrkar avslag.


Nicklas Olsson (M) yrkar bifall.


Arne Nilsson (SD) yrkar bifall. 


Francisca Kertzscher Schwencke (V) yrkar avslag.


Nicklas Sjöberg (SD) yrkar bifall.


Beslutsgång


Ordföranden ställer proposition på inkomna yrkanden och finner att kommunstyrelsen bifaller förslaget.


Beslutet skickas till


Serviceförvaltningen.


Dick Johansson, förvaltningschef.


Olle Birlev, mark- och exploateringsingenjör.


Stina Påg, mark- och exploateringsingenjör.



[bookmark: _Toc167707609]KS § 83	Investeringsstöd/bidrag för tillgänglighetsanpassning av Pilevallen - Skurups Scoutkår


Ärendenummer KS 2023.1378


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen avslår ansökan från Skurups Scoutkår.


Sammanfattning av ärendet


Skurups Scoutkår har inkommit med en ansökan om investeringsstöd/bidrag om att tillgänglighetsanpassa föreningens anläggning ”Pilevallen”. 


Som föreningen uppger i skrivelsen, har kommunstyrelsen vid en tidigare ansökan, år 2018 (KS 2017.987), beviljat föreningen 150 000 kronor för tillgänglighetsanpassning av ”Pilevallen”. Bidraget beviljades under förutsättningarna att föreningen skulle erhålla bidrag från andra aktörer för att täcka den totala finansieringen av projektet. Föreningen uppgav att projektet skulle pågå under år 2018–2019 och kosta sammanlagt 650 000 kronor. Då föreningen inte lyckades att täcka den totala finansieringen informerade kommunen, år 2020, att föreningen var tvungna att inkomma med en ny ansökan om projektet fortfarande var aktuellt. 


Vid den aktuella ansökan har föreningen uppgett att tillgänglighetsanpassningen är färdigställd och att de nu ansöker, retroaktivt, bidrag om 150 000 kronor. Föreningen uppfyller alla krav som kommunen ställer för en stödberättigad förening.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-01-24.


Skrivelse från Skurups Scoutkår, daterad 2023-10-27.


Förvaltningens förslag till beslut


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att avslå ansökan.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsutskottet (2024-03-19 SBU §13):


Samhällsbyggnadsutskottet föreslår kommunstyrelsen att avslå ansökan.


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på samhällsbyggnadsutskottet förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens bifaller detsamma. 


Beslutet skickas till


Serviceförvaltningen.


Skurups Scoutkår.


 



[bookmark: _Toc167707610]KS § 84	Prövning av kommunala bolag enligt 6 kap 9 § kommunallagen


Ärendenummer KS 2024.445


Kommunstyrelsens beslut


Vid prövning i enlighet med kommunallagen 6 kap 9 § finner kommunstyrelsen att verksamheten under 2023 i Skurups Kommunhus AB, Skurupshem AB, Skurup Kommunala AB, Skurups Elverk AB, Skurups Energihandel AB och Skurups Jordbruks AB, bedrivits enligt fastställt kommunalt ändamål och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.


Sammanfattning av ärendet


Enligt kommunallagen 6 kap 9 § ska kommunstyrelsen i årliga beslut för varje hel- och delägt aktiebolag pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit under föregående år har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. För Skurups kommuns del bör denna prövning i första hand omfatta kommunens moderbolag och dess dotterbolag.


Skurups kommuns lekmannarevisorer har i granskningsrapporter för 2023 avseende Skurups Kommunhus AB, Skurupshem AB, Skurups Kommunala AB, Skurups Elverk AB, Skurups Energihandel AB och Skurups Jordbruks AB bedömt att bolagens verksamhet i allt väsentligt har skötts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Lekmannarevisorerna bedömer också att bolagens interna kontroll har varit tillräcklig. Granskningen har bland annat omfattat att verksamheten bedrivs i enlighet med gällande bolagsordning, ägardirektiv och beslut samt de föreskrifter som gäller för verksamheten.


Med stöd av lekmannarevisorernas bedömning i granskningsrapporterna samt i övrigt av förvaltningen vid genomgång av styrelseprotokoll samt styrdokument, görs bedömningen att kommunens moderbolag och dess dotterbolag bedrivit verksamheterna enligt fastställt kommunalt ändamål och inom ramen för de kommunala befogenheterna.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-17.


Lekmannarevisorernas granskningsrapporter.


Förvaltningens förslag till beslut


Vid prövning i enlighet med kommunallagen 6 kap 9 § finner kommunstyrelsen att verksamheten under 2023 i Skurups Kommunhus AB, Skurupshem AB, Skurup Kommunala AB, Skurups Elverk AB, Skurups Energihandel AB och Skurups Jordbruks AB, bedrivits enligt fastställt kommunalt ändamål och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna.


Förslag till beslut under sammanträdet


Nicklas Sjöberg (SD) yrkar bifall till förslaget med redaktionell ändring av årtal i sammanfattning av ärendet.


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen bifaller detsammma.


Beslutet skickas till


Kanslienheten.



[bookmark: _Toc167707611]KS § 85	Redovisning av inventering av grönytor


Ärendenummer KS 2022.49


Kommunstyrelsens beslut


Informationen läggs till handlingarna.


Sammanfattning av ärendet


Kommunstyrelsen biföll 2022-10-31, § 243 ett initiativ från Babak Rahimi (V) om att göra en inventering av all gräsmatteyta som kommunen och dess helägda bolag förvaltar. Syftet med inventeringen är att titta över om det finns ytor som används mycket lite av kommuninvånarna. Dessa ytor skulle potentiellt kunna omvandlas till ängsmark för att öka den biologiska mångfalden och spara pengar på detta. Beslutet innebar att förvaltningen gavs i uppdrag att göra en inventering av all gräsmatteyta som kommunen förvaltar. Kommunfullmäktige beslutade 2022-12-12, § 343, att uppdra åt Skurups Kommunhus AB att begära av kommunala helägda bolag att göra inventering av grönytor. 


Kommunteknik har genomfört en inventering av de kommunägda grönytorna. Kommunteknik har också, i egenskap av förvaltare av de kommunala bolagens gräsytor, tillsammans med bolagen genomfört en inventering av bolagens gräsytor. Denna visar på följande ytor:


Skurups kommun		532 651 m2


Skurups kommun samfälligheter	23 398 m2


Skurupshem AB		52 254 m2


Skurups kommunala AB		81 790 m2


Omvandling från traditionell gräsyta till ängsyta kräver omfattande insatser, såväl personella som maskinella, vilket måste utredas innan några eventuella beslut om att omvandla gräsytor till ängsytor kan fattas. 


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-03-27.


Skrivelse från Babak Rahimi, daterad 2022-01-10.


Tidigare behandling


Kommunstyrelsen (2024-03-12 KS §41):


Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för komplettering av fungerande länk i tjänsteskrivelsen.


Kommunfullmäktige (2022-12-12 KF §343):


Kommunfullmäktige uppdrar åt Skurups Kommunhus AB begära av kommunala helägda bolag att göra inventering av grönytor.


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på att lägga informationen till handlingarna och kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Serviceförvaltningen.


Dick Johansson, förvaltningschef.


Peter Dahl, kommunteknikchef.


Anton Lanz, driftledare kommunteknik.


Magnus Johnsson, VD Skurupshem AB och Skurups Kommunala AB.


Pontus Åkesson, fastighetsförvaltare.


Babak Rahimi (V).



[bookmark: _Toc167707612]KS § 86	Riktlinje för trygg och säker skola baserad på beslut om åtgärdspaket för trygghet och studiero i Skurups skolor


Ärendenummer KS 2023.1322


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen beslutar anta Riktlinje för trygg och säker skola.


Sammanfattning av ärendet


Skol- och utbildningsutskottet beslutade 2023-11-06, baserat på en skrivelse från Ann-Marie Sjöberg (SD) och Loubna Stensåker-Göransson (M), om:


1. Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram tydliga riktlinjer för trygghet och studiero för alla kommunens skolor. 


1. Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att återkomma med förslag kring hur föräldraansvaret kan stärkas. 


1. Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner kring hur användandet av disciplinära åtgärder enligt skollagen kan stärkas på samtliga skolor. 


1. Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner för att garantera att de disciplinära åtgärder som skol-och utbildningsutskottet har beslutat om, tillämpas av alla skolor i Skurups kommun.


Skol- och utbildningsförvaltningen har tagit fram en riktlinje för en trygg och säker skola. Riktlinjen innehåller de ovan specificerade delarna.


Skol- och utbildningsförvaltningen kommer även under hösten 2024 fortbilda rektorer och personal i användandet av disciplinära åtgärder enligt skollagen 5 kap. 


Fortbildningen syftar till att öka likvärdigheten i implementeringen och användandet av de disciplinära åtgärderna.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-16.


Riktlinje för en trygg och säker skola, daterad 2024-02-19.


 


Förvaltningens förslag till beslut


Kommunstyrelsen beslutar anta Riktlinje för trygg och säker skola.


Tidigare behandling


Skol- och utbildningsutskott 2023-11-06 SUU §89: 


Skol- och utbildningsutskottet beslutar:
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram tydliga riktlinjer för trygghet och studiero för alla kommunens skolor.
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att återkomma med förslag kring hur föräldraansvaret kan stärkas.
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner kring hur användandet av disciplinära åtgärder enligt skollagen kan stärkas på samtliga skolor.
- Att uppdra åt skol-och utbildningsförvaltningen att ta fram rutiner för att garantera att de disciplinära åtgärder som skol-och utbildningsutskottet har beslutat om, tillämpas av alla skolor i Skurups kommun.


Skol-och utbildningsutskottet önskar återkoppling i ovanstående mars 2024.


Förslag till beslut under sammanträdet


Lars Nyström (SD), Anderas Oskarsson (M), Arne Nilsson (SD) och Niklas Sjöberg (SD) yrkar bifall.


 


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag till beslut och finner att utskottet bifaller detsamma.


 


Beslutet skickas till


Skol- och utbildningsförvaltningen.


Lena Planken, förvaltningschef.


Ulrika Fridh, biträdande förvaltningschef.


 



[bookmark: _Toc167707613]KS § 87	Revidering riktlinje för skolpliktsbevakning


Ärendenummer KS 2019.1139


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen antar revideringen av riktlinje för skolpliktsbevakning.


Sammanfattning av ärendet


Kommunstyrelsen beslutade 2020-01-13 om riktlinje för skolpliktbevakning. 2023-08-13 beslutade kommunstyrelsen att ge skol- och utbildningsutskottet i uppdrag att arbeta fram förslag till revidering av riktlinjerna för behandling i kommunstyrelsen. 


Skol- och utbildningsförvaltningen har nu tagit fram ett förlag på reviderad riktlinje.


Revideringen består till stor del av formalia som exempelvis byte av system där hanteringen av skolpliktbevakningen sker.


Revideringen förtydligar även hanteringen av skolpliktsbevakning och skolpliktsbevakning av elev med hög frånvaro.


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-02-15.


Riktlinje för skolpliktbevakning, daterad 2019-11-11.


Förvaltningens förslag till beslut


Skol- och utbildningsutskottet antar förvaltningens förslag på reviderad riktlinje och föreslår kommunstyrelsen besluta anta revideringen av riktlinje för skolpliktsbevakning.


Tidigare behandling


Kommunstyrelsen 2023-08-29 KS §170: 


Skol- och utbildningsutskottet ges i uppdrag att arbeta fram förslag till  revidering av riktlinjerna för behandling i kommunstyrelsen.


Skol- och utbildningsutskott 2023-06-12 SUU § 48: 


Skol- och utbildningsutskottet föreslår  kommunstyrelsen beslutar upphäva riktlinje för skolpliktsbevakning och ersätta den med rutin för skolpliktsbevakning.


Kommunstyrelsen 2020-01-13 KS § 28: 


På sidan fem, andra stycket, under rubriken ”Rutin gällande fristående skolor” ändras från kvartalsvis till månadsvis därefter antas riktlinjer för skolpliktsbevakning. 


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag med redaktionell ändring och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Skol- och utbildningsförvaltningen.


Lena Planken, förvaltningschef.


Ulrika Fridh, biträdande förvaltningschef.


Ingela Mårtensson, chef centrala barn- och elevhälsan.



[bookmark: _Toc167707614]KS § 88	Försäljning av verksamhetsmark, del av Skurup 51:33 och del av Saritslöv 6:17


Ärendenummer KS 2023.1637


Kommunstyrelsens beslut


Kommunstyrelsen föreslås besluta att godkänna försäljning av verksamhetsmark avseende del av Skurup 51:33 till Exakt Snickeri.  


Sammanfattning av ärendet


Kommunen har initierat ett jämförandeförfarande för verksamhets- och industrimark vid Växelgatan i Skurups tätort. Genom jämförandeförfarandet gavs inbjudan till verksamhetsutövare att förvärva verksamhetsmark. Med detta förfarande vill Kommunen hitta en eller flera köpare till området eller delar av området. Den totala arealen för verksamhets- och industrimarken är cirka 2 hektar. 


Exakt Snickeri finns etablerat i Skurup idag på Götgatan 2 och bedriver verksamhet i form av automatiserad tillverkning av möbler och inredning. Syftet med markförvärvet är att utveckla verksamheten och uppföra verksamhetsbyggnad för eget bruk. Försäljningen avser del av Skurup 51:33, styckningslott nummer 4 och är cirka 6707 kvadratmeter. Köparen ska betala 50 kr per kvadratmeter. Det bedöms vara ett relativt stort åtagande för köparen på grund av att marken inte är terrasserad och köparen måste på egen hand anpassa den till omkringliggande gator. 


Kommunen ska ansöka om avstyckning och svara för erforderliga förrättningskostnader. Kommunen svarar för projektering och nedläggning av samtliga ledningar som Kommunen är ledningsägare till inom verksamhetsområdet som styckningslotten är belägen i. 


Det åligger Exakt Snickeri att själv bekosta alla anslutningar av el, vatten och avlopp, dagvatten, fiber, fjärrvärme samt andra anslutningar. Anslutningsavgifterna ska betalas enligt gällande taxa. 


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2023-12-21.


Köpekontrakt Exakt Snickeri 2023-10-24.


 


 


Förvaltningens förslag till beslut


Kommunstyrelsen föreslås besluta att godkänna försäljning av verksamhetsmark avseende del av Skurup 51:33 till Exakt Snickeri.  


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Dick Johansson, Serviceförvaltningen.


Olle Birlev, Serviceförvaltningen.


Stina Påg, Serviceförvaltningen.



[bookmark: _Toc167707615]KS § 89	Svar på initiativ från Solbritt Lundgren (C) om att teckna samarbetsavtal med föreningen Freezonen, kvinno- tjej- och brottsofferjour


Ärendenummer KS 2023.1494


Kommunstyrelsens beslut


 Initiativärendet anses besvarat.


 


Reservation


Jörgen Sjöslätt (C) reserverar sig muntligt.


Sammanfattning av ärendet


Solbritt Lundgren (C) föreslår i motion daterad 2023-11-21 att Skurups kommun inom tecknar ett samarbetsavtal med Föreningen Freezonen, kvinno- tjej och brottsofferjour samt 


att Skurups kommun stödjer Föreningen Freezonen, kvinno- tjej -brottsofferjour ekonomiskt med ett årligt verksamhetsbidrag.


Ansvaret för brottsoffer och dennes närstående finns inskrivet i socialtjänstlagen och utförs i Skurups kommun av Individ- och familjeomsorgen. Ideella organisationer kan också utgöra ett viktigt stöd till barn, unga och vuxna som blivit våldsutsatta. Kommuner kan ge stöd till ideella organisationer om vissa krav är uppfyllda. Stöd kan erbjudas för att stimulera ideella föreningar som bedriver verksamhet för Skurups kommuns invånare. 


Socialnämndsutskottet beslutade 2023-02-13 om ett bredare långsiktigare ansökningsförfarande vad gäller stöd till ideella organisationer med inriktning Våld i nära relationer. Nytt ansökningsförfarande presenterades för socialnämndsutskottet 2024-02-14 och beslut togs om att bevilja Freezonen, kvinno- tjej- och brottosofferjour stöd med 48.000 kr för 2024.   Ansökan kommer utlysas senare under 2024 för att tas i bruk för verksamhetsåret 2025. 


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse daterat 2024-01-09


Motion daterad 2023-11-21.


Förvaltningens förslag till beslut


 Initiativärendet anses besvarat.


 


Tidigare behandling


Socialnämndsutskottet 2024-03-20 (2024-03-20 SNU §22):


att motionen anses besvarad


Kommunstyrelsen (2023-11-28 KS §234):


Ärendet remitteras till socialnämndsutskottet för beredning.


Förslag till beslut under sammanträdet


Jörgen Sjöslätt (C) yrkar bifall till initiativet


Johan Bolinder (M) yrkar på att anse initiativet vara besvarad.


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på inkomna yrkanden och finner att kommunstyrelsen anser initiativet vara besvarad. 


Beslutet skickas till


Solbritt Lundgren (C).


Individ- och omsorgsförvaltningen.


Anna Palmgren, förvaltningschef.


Ulrika Persson, bitr förvaltningschef.


Malina Nilsson, IFO-chef.


Sophie Smith, enhetschef.


Drago Stojkovic-Stenberg, utredningssekreterare.



[bookmark: _Toc167707616]KS § 90	Förslag till Kommunstyrelsens planering för lokalförsörjning


Ärendenummer KS 2023.1050


Kommunstyrelsens beslut


Ärendet remitteras till samhällsbyggnadsutskottet.


Sammanfattning av ärendet


Serviceförvaltningen har under 2022/2023 arbetat fram ett förslag till ”Kommunstyrelsens planering för lokalförsörjning” tillsammans med Skol- och utbildningsförvaltningen och Individ- och omsorgsförvaltningen gällande kommunens gemensamma behov av lokaler kopplat till befolkningsprognoser. Planen kartlägger både befintliga lokaler och de olika verksamheternas nuvarande behov, men även kommande behov utifrån befolkningsprognoser. I planen redovisas också underhållsbehov och förslag till verksamhetsanpassningar samt framtida användning av lokaler.  


Beslutsunderlag


Tjänsteskrivelse, daterad 2024-04-10.


Kommunstyrelsens planering för lokalförsörjning reviderad 2024-03-06.


Bilagor med beräkningar av platser.


Förvaltningens förslag till beslut


Kommunstyrelsen beslutar att ge förvaltningarna i uppdrag att arbeta utifrån framtagen planering för lokalförsörjning.


Tidigare behandling


Samhällsbyggnadsutskottet (2023-09-27 SBU §64):


Samhällsbyggnadsutskottet beslutar att återremittera ärendet till serviceförvaltningen för revidering av sifferuppgifter och dialog med skol- och utbildningsförvaltningen avseende behovet.


Beslutsgång


Ordförande ställer proposition på att remittera ärendet till samhällsbyggnadsutskottet och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.


Beslutet skickas till


Serviceförvaltningen.


Pontus Åkesson, fastighetsförvaltare.


Tommy Samuelsson, förvaltningschef.


Skol- och utbildningsförvaltningen.


Individ- och omsorgsförvaltningen.


Skurup Kommunala AB.


Skurupshem AB.


Skurups Elverk AB.


Kommunledningen.



[bookmark: _Toc167707617]KS § 91	Anmälningsärenden


Ärendenummer KS 2024.13


Kommunstyrelsens beslut


Informationen läggs till handlingarna.


Sammanfattning av ärendet


Föreligger sammanställning anmälan av avtal till kommunstyrelsen.


Beslutsunderlag


KÖ_sammanställning anmälningsärenden till kommunstyrelsen 2024-05-21.



[bookmark: _Toc167707618]KS § 92	Anmälan av delegationsbeslut


Ärendenummer KS 2024.14


Kommunstyrelsens beslut


Informationen läggs till handlingarna.


Sammanfattning av ärendet


Föreligger sammanställning av anmälda delegationsbeslut till kommunstyrelsen.


Beslutsunderlag


KÖ_Sammanställning av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 2024-05-21.



[bookmark: _Toc167707619]KS § 93	Anmälan av protokoll från bolag och utskott


Ärendenummer KS 2024.15


Kommunstyrelsens beslut


Informationen läggs till handlingarna.


Sammanfattning av ärendet


Föreligger sammanställning av anmälda protokoll från bolagen och utskotten till kommunstyrelsen.


Beslutsunderlag


Sammanställning anmälan av protokoll från bolagen till kommunstyrelsen 2024-05-21.


Sammanställning anmälan av protokoll från utskotten till kommunstyrelsen 2024-05-21.
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Yrkande gällande NHUC, KS 2023.1240, 2024-05-21


Jag upprepar vårt återremissyrkande, då vi ännu inte anser att man besvarat de yrkanden som framlades vid Kommunfullmäktige 2024-03-25.


Vi yrkar få följande besvarat:


Ekonomisk konsekvensanalys och redovisning av den externa utredaren, samt juridiska aspekter gällande organisationen.





Skurup 2024-05-21


Lena Axelsson(S)
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Skriftlig Reservation Utveckling och inriktning NHUC.odt

	Centeråartiet logga





			





Skriftlig Reservation 


Utveckling och inriktning för Nils Holgersson Utbildningscentrum på lång och kort sikt. 


KS 2023.1240





Undertecknad reserverar sig mot kommunstyrelsens beslut att skicka ärendet till kommunfullmäktige till förmån egna yrkande enligt följande:


-Att ärendet återremitteras till förvaltningen för komplettering med utredningen som ska belysa frågan ur ett juridiskt, ekonomiskt och organisatoriskt perspektiv.


Centerpartiet anser inte att ärendet är allsidigt belyst eftersom beslutsunderlaget inte är komplett. Den externa oberoende utredningen saknas.  Ekonomisk konsekvensbeskrivning saknas. Information om hur nuvarande personals intressen kommer att tas tillvara på saknas.


Centerpartiet säger nej till att överlåta Nils Holgerssons Utbildningscentrum till annan huvudman.


 


Skurup 2024-05-21








Jörgen Sjöslätt, Centerpartiet
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